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Protokół Nr XXI/17 

z sesji Rady Gminy w Dragaczu, która odbyła się w dniu 29 sierpnia 2017 roku od godz. 1100 do 

godz. 1350. 

W Sesji na 15 Radnych udział wzięło 13. 

Sesję otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Gminy Pan Ludwik Borolewski. 

Sesja nagrywana.  

Spoza grona Radnych udział wzięli: 

1. Pani Dorota Krezymon  - Wójt Gminy, 

2. Pani Lidia Piechocińska - Skarbnik Gminy, 

3. Pani Ewa Dłużyńska - Sekretarz Gminy, 

4. Pani Jolanta Pernak                        - Dyrektor SAPO, 

5. Pan Rafał Kozak - Dyrektor ZUK, 

6. Pani Katarzyna Młynek - Dyrektor GOKSiR, 

7. Pani Dorota Pikuł- Konieczka - Kierownik GOPS, 

8. Pan Łukasz Kurek - Radca Prawny, 

9. Pani Mariola Michalska - Dyrektor Przedszkola Samorządowego, 

10. Pan Piotr Kowalski                          - Dyrektor SP w Grupie, 

11. Pani Mariola Konopińska - Dyrektor SP w Dragaczu, 

12. Pani Anna Borolewska - Sołtys Michala, 

13. Pani Krystyna Chełmowska - Sołtys Bratwina, 

14. Pan Zygmunt Kochanowski             - Sołtys Wielkiego Zajączkowa, 

15. Pani Danuta Kot                           - Sołtys Fletnowa, 

16. Pan Mirosław Piątkowski               - Sołtys Dolnej Grupy, 

17. Pani Joanna Ułasiuk - Sołtys Wielkiego Lubienia, 

18. Pan Dariusz Zięba                         - Sołtys Dragacza. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie  sesji.  

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Zgłaszanie propozycji zmian do porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami. 

6. Zgłaszanie wniosków i interpelacji – udzielanie odpowiedzi. 

7. Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2017 roku. 
8. Analiza oświadczeń majątkowych. 

9. Raport z wykonania Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Dragacz na lata 2015-2016. 
10. Informacja o działalności i funkcjonowaniu Zakładu Usług Komunalnych w Dragaczu w 

2016 roku. 

11. Informacja o funkcjonowaniu placówek oświatowych prowadzonych przez Gminę Dragacz w 

roku szkolnym 2016/2017 

12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia przeznaczenia mienia, należności i zobowiązań 

Gimnazjum im. Feliksa Kikulskiego w Michalu przekształconego w Szkołę Podstawową w 

Michalu. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiących własność Gminy 

Dragacz. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków stanowiących dochód Gminy 

Dragacz instrumentem płatniczym. 
15. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy na 2017 rok. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu bankowego. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej. 

18. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
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Finansowej Gminy na lata 2017-2025.  

19 Wolne wnioski i zapytania 

20. Zamknięcie sesji. 

Do pkt 1 – Otwarcia XXI Sesji Rady Gminy Dragacz dokonał Przewodniczący Rady Gminy Pan 

Ludwik Borolewski, serdecznie witając Wójt Gminy Panią Dorotę Krezymon, 

Wiceprzewodniczących Rady Gminy Panią Dorotę Dembińską i Pana Krzysztofa Książkę,  

Przewodniczących Komisji Rady Gminy: Rewizyjnej – Pana Marcina Chabuckiego, Rozwoju 

Gospodarczego i Finansów – Pana Mieczysława Galantego, Rolnej i Ochrony Środowiska – Pana 

Ryszarda Piłat, Wiceprzewodniczących Komisji Rady Gminy: Rozwoju Gospodarczego i Finansów – 

Panią Karolinę Kuchtę, Oświaty, Kultury Sportu i Ochrony Zdrowia – Pana Jerzego Brejnę, 

wszystkich pozostałych Radnych, wszystkich Sołtysów, Panią Sekretarz Gminy – Panią Ewę 

Dłużyńską, Panią Skarbnik Gminy – Lidię Piechocińską, witam wszystkich Sołtysów, witam 

Dyrektora Samorządowej Administracji Placówek Oświaty Panią Jolantę Pernak, Dyrektora 

Gminnego Ośrodka Kultury Sportu i Rekreacji Panią Katarzynę Młynek, Dyrektora Zakładu Usług 

Komunalnych Pana Rafała Kozak, Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Panią Dorotę 

Pikułę-Konieczkę, Dyrektorów Szkół: w Grupie Pana Piotra Kowalskiego, w Dragaczu Panią Mariolę 

Konopińską, witam także Dyrektora Przedszkola Samorządowego w Górnej Grupie Panią Mariolę 

Michalską, a także przedstawicieli Izby Rolniczej oraz wszystkich tu zebranych. Pomoc prawną 

sprawuje Pan Adwokat Łukasz Kurek, którego także witam serdecznie. Jednocześnie pragnę 

poinformować, że obrady dzisiejszej sesji Rady Gminy Dragacz są nagrywane w formie 

audiowizualnej, która jest później udostępniona na stronie Urzędu Gminy w Dragaczu oraz na kanale 

YouTube i każdy, kto jest obecny i zabiera głos wyraża zgodę na upowszechnianie swojego 

wizerunku.  

Do pkt 2 – Przewodniczący Rady Gminy Pan Borolewski Ludwik stwierdził, że na podstawie listy 

obecności w Sesji uczestniczy 13 Radnych, co upoważnia Radę do podejmowania prawomocnych 

uchwał.  

Do liczenia głosów zaproponował Radną Panią Dorotę Dembińską – Zastępcę Przewodniczącego 

Rady Gminy, a Pana Krzysztofa książkę Zastępcę Przewodniczącego poprosił o pomoc w 

prawidłowym przebiegu sesji Rady Gminy i nadzorowaniu kolejności udzielania odpowiedzi na 

zadawane pytania, wnioski czy interpelacje Radnych.     

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Do pkt 3 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Przystępując do punktu 3. 

Chciałem powiedzieć, że porządek obrad wszyscy Radni otrzymali. Czy są propozycje zmian do 

porządku obrad? Nie widzę. Głosujemy. 

Stwierdzam, że porządek obrad został przyjęty bezwzględną większością głosów, tj. otrzymując 

następującą ilość głosów: 13 – za, przeciwnych i wstrzymujących się – nie było.  

Do pkt 4 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – przystępujemy do punktu 4. 

Protokół został sporządzony i wyłożony do wglądu w biurze Rady Gminy oraz umieszczony, jako 

projekt na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Gminy Dragacz (BIP). Czy są uwagi do protokołu 

Nr XX/17 z dnia 02 czerwca 2017 r.? Nie widzę. Skoro nie ma uwag, proszę o przegłosowanie 

protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy.  

Stwierdzam, że protokół Nr XX/17 z dnia 02 czerwca 2017 r. został przyjęty jednogłośnie, 

następującą ilością głosów: 13 - za, przeciwnych i wstrzymujących się - nie było.  

Do pkt 5 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – przystępując do punktu 5. Poproszę 

Panią Wójt Gminy o złożenie sprawozdania z działalności między sesjami.  

Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado! Szanowni Państwo! 

Składam sprawozdanie z działalności między sesjami. W okresie sprawozdawczym tj. od dnia 02 

czerwca 2017 roku wydałam 15 zarządzeń, które dotyczyły: 

1) powołania składu oraz określenia Regulaminu prac komisji konkursowej do oceny i 

rozpatrzenia ofert w związku z otwartym konkursem ofert nr 3/2017 w zakresie działalności na 

rzecz osób niepełnosprawnych, 
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2) powołania składu oraz określenia Regulaminu prac komisji konkursowej do oceny i 

rozpatrzenia ofert w związku z otwartym konkursem ofert nr 2/2017 w zakresie turystyki i 

krajoznawstwa, 

3) powołania komisji konkursowej w celu przeprowadzenia konkursu na kandydata na 

stanowisko dyrektora Szkoły Podstawowej w Michalu, 

4) powołania komisji egzaminacyjnej dla nauczyciela ubiegającego się o awans na stopień 

nauczyciela mianowanego (3 zarządzenia), 

5) zmian w planie dochodów i wydatków budżetu gminy na 2017 rok związanych ze zmianą 

kwot i uzyskaniem dotacji przekazanych z budżetu państwa oraz przeniesienia wydatków 

między paragrafami w ramach działu (3 zarządzenia), 

6) zmieniające zarządzenie w sprawie powołania komisji konkursowej w celu przeprowadzenia 

konkursu na kandydata na stanowisko dyrektora Szkoły Podstawowej w Michalu, 

7) zmiany Regulaminu Organizacyjnego Urzędu Gminy w Dragaczu, 

8) zatwierdzenia konkursu na stanowisko Dyrektora Szkoły Podstawowej w Michalu, 

9) powołania Dyrektora Zakładu Usług Komunalnych w Dragaczu, 

10) informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2017 roku, 

11) powierzenia stanowiska dyrektora Szkoły Podstawowej w Michalu (Pani Aleksandra 

Życzyńska). 

Zawarłam następujące umowy: 

- Z firmą „Energia” z Grudziądza na budowę instalacji oświetlenia zewnętrznego w budynku 

komunalnym przy ulicy Dworcowej 12 wraz z montażem podlicznika za kwotę 3.813,00 zł, na 

wymianę instalacji elektrycznej w lokalu komunalnym przy ulicy Hallerczyków 2B/4 na Osiedlu 

Cywilnym w Grupie za kwotę 4.212,00 zł; 

- Z firmą „BAZA” z siedzibą w Cierpicach na wykonanie pięcioletniej kontroli stanu technicznego 14 

budynków mieszkalnych stanowiących własność komunalną Gminy Dragacz za kwotę 14.000,00 zł; 

- Z firmą „STOLDOM” z Grudziądza na wymianę 10 okien wraz z parapetami oraz 3 drzwi 

zewnętrznych w lokalach komunalnych za kwotę 13.068,00 zł; na budowę instalacji wentylacyjnej w 

lokalach mieszkalnych znajdujących się w budynkach komunalnych przy ulicy Hallerczyków 5 i 14 

na Osiedlu Cywilnym w Grupie za kwotę 28.890,00 zł; 

- Z firmą Usługi Ogólnobudowlane z Grudziądza na remont klatki schodowej w budynku 

komunalnym przy ulicy Hallerczyków 2A na Osiedlu Cywilnym w Grupie za kwotę 36.493,68 zł; 

- Z Zakładem Zduńskim z Grudziądza na przestawienie 2 pieców kaflowych w lokalach komunalnych 

przy ul. Hallerczyków 2A/4A i 2A/7 za kwotę 4.800,00 zł; 

- Z firmą Ryszard Czaplewski Ochrona Przeciwpożarowa z Bydgoszczy na wykonanie ekspertyzy 

przeciwpożarowej dla budynku Urzędu Gminy w zakresie wyposażenia w hydranty wewnętrzne za 

kwotę 3.690,00 zł; 

- Z firmą „MEL-KAN” Sp. z o.o. z Grudziądza na budowę sieci kanalizacji sanitarnej w Dragaczu - 

III etap za kwotę 2.453.112,14 zł. Termin realizacji 31.05.2018 r.; na budowę odcinka sieci 

kanalizacyjnej w Górnej Grupie - VI etap za kwotę 7.900,00 zł. Termin realizacji 27.07.2017 r. 

- Z firmą REMBUD” z Małego Rudnika na modernizację pomieszczeń w SP w Grupie za kwotę 

1.224.526,67 zł. Termin realizacji 30.09.2017 r. 

- Z firmą FLYBUD ze Świecia na nadzór inwestorski nad budową kanalizacji sanitarnej w Dragaczu 

za kwotę 28.905,00 zł. Termin realizacji do 30.06.2018 r.; 

- Z firmą Reflex-Bud Sp. z o.o. z Grudziądza na nadzór nad modernizacją SP w Grupie za kwotę 

13.000,00 zł. Termin realizacji 31.10.2017 r.; 

- Z firmą MZPS PRZEWIERTY z Zamostne na rozbudowę sieci wodociągowej we Fletnowie za 

kwotę 150.060,00 zł. Termin realizacji 31.10.2017 r.; 

- Z Biurem Usług Technicznych i Reklamy MANO z Grudziądza na opracowanie dokumentacji 

projektowej na rozbudowę wodociągu w Bratwinie (budynki na wale i za walem) za kwotę 14.760,00 

zł. Termin realizacji 30.11.2017 r. ; 
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- Z firmą Usługi Brukarskie Ogólnobudowlane z Warlubia na budowę parkingu przy placu zabaw w 

Grupie za kwotę 41.328,00 zł. Termin realizacji 31.10.2017 r.; na utwardzenie terenu wzdłuż ul. 

Libeckiego w Grupie za kwotę 9.599,30 zł 

- Z Zakładem Remontowo-Budowlanym REM-BUD z Grudziądza na budowę przedszkola w Grupie 

za kwotę 2.626.050,00 zł. Termin realizacji 31.05.2018 r.; 

- Z firmą „NIERUCHOMOŚĆ-Wycena, Obrót, Zarządzanie” z Grudziądza na nadzór inwestorski nad 

budową przedszkola w Grupie za kwotę 27.060,00 zł. Termin realizacji 30.06.2018 r.; 

- Z Zakładem Remontowo - Budowlanym „WOL-REM” z Grudziądza na remont świetlicy w Wielkim 

Stwolnie za kwotę 7.100,00 zł; na remont świetlicy wiejskiej w Dragaczu za kwotę 9.300,00 zł; 

Ponadto podpisałam dwie umowy na adopcję psa ze schroniska wyłowionego z terenu gminy Dragacz 

W dniu 26.06.2017 dokonano odbioru końcowego robót związanych z budową drogi gminnej nr 

0537003 Górna Grupa – Michale na odcinku 1.185 m od wału do mostu na Mątawie, Wykonawcą 

robót było Przedsiębiorstwo Budowy Dróg i Mostów Sp. z o.o. ze Świecia.  

W dniu 16.08.2017 r. Komisja przetargowa dokonała otwarcia ofert w przetargu nieograniczonym na: 

„Przebudowę drogi gminnej nr 0537009 we Fletnowie – I etap obejmujący odcinek od km 0+000 do 

km 1+155,75” (od świetlicy do Ośrodka Pasja): 

Złożone oferty to: 

1. Przedsiębiorstwo Budowy Dróg i Mostów Sp. z o.o., ul. Laskowicka 3, 86-100 Świecie, cena 

oferty: 883.241,08 zł, okres gwarancji: 84 m-ce, 

2. Skanska S.A., ul. Gen. Zajączka 9, 01-518 Warszawa, cena oferty: 991.895,59 zł, okres gwarancji: 

84 m-ce. 

Wykonawcą została firma Przedsiębiorstwo Budowy Dróg i Mostów ze Świecia. 

Rozpatrzyłam pozytywnie 1 wniosek o umorzenie podatku  rolnego na  kwotę  8,00 zł, 1 wniosek 

negatywnie o umorzenie podatku od nieruchomości na kwotę 424,00 zł,- oraz 1 wniosek pozytywnie 

na kwotę 103,00 zł. Ponadto rozpatrzyłam pozytywnie 1 wniosek o umorzenie opłaty za odbiór i 

gospodarowanie odpadami komunalnymi na kwotę 81,00 zł oraz 1 wniosek o rozłożenie należności na 

raty na kwotę 276,00zł. 

Poza tym odbyły się następujące spotkania, w których brałam udział: 

2 VI – Dni Otwarte w Ośrodku dla uchodźców i piknik rodzinny w Wielkim Lubieniu organizowany 

przez Szkołę Podstawową z Dragacza; 

3 VI – mecz Old Boysów w ramach obchodów Dni Dragacza; 

5 VI – spotkanie LGD poświęcone projektom unijnym realizowanym w ramach LGD Powiatu 

Świeckiego; 

6 VI – dzień dziecka w Grupie na osiedlu wojskowym; 

7 VI – zakończenie roku kulturalnego w GOKSiR-ze w Górnej Grupie; 

12 VI – uroczyste otwarcie po remoncie i termomodernizacji Urzędu Gminy w Pruszczu; 

14-18 VI – spotkanie wyjazdowe wójtów województwa kujawsko – pomorskiego do Parlamentu 

Europejskiego do Strasburga na zaproszenie europosła Tadeusza Zwiefki; 

22 VI – uroczyste zakończenie roku szkolnego w przedszkolu samorządowym w Górnej Grupie; 

24 VI – festyn charytatywny Stowarzyszenia na Rzecz Rozwoju Gminy Dragacz "Nasza Gmina" i 

koncert zespołu Don Vasyl w ramach obchodów Dni Dragacza; 

4 VII – posiedzenie ORSG Powiatu Świeckiego poświęcone funduszom unijnym; 

5 VII – w świetlicy w Dolnej Grupie odbyło się robocze spotkanie przedstawicieli Urzędu 

Marszałkowskiego odpowiedzialnych za wdrażanie programów RPO z pracownikami z gmin powiatu 

świeckiego zajmującymi się pozyskiwaniem funduszy unijnych;  

7 VII – wraz z Panią Skarbnik podpisanie w Urzędzie Marszałkowskim umowy o dofinansowanie z 

FOGR-u utwardzenia drogi gminnej Michale – Górna Grupa; 

8 VII – festyn z okazji rozpoczęcia wakacji w Dragaczu; 

15 VII – uroczystość 70-lecia OSP w Wielkim Stwolnie, a także Święto Pomidora w Wielkim 

Lubieniu; 

22 VII – Święto Ogórka w Wielkim Stwolnie; 
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4 VIII – festyn charytatywny dla pani Izabeli Krzyżanowskiej i nocne kino plenerowe w ramach 

obchodów Dni Dragacza; 

12 VIII – uroczystość 70-lecia OSP we Fletnowie i festyn rodzinny w Grupie na osiedlu cywilnym; 

18 VIII – negocjacje w Urzędzie Marszałkowskim dotyczące konkursu na dofinansowanie budowy 

przedszkola samorządowego w Grupie; 

19 VIII – festyn rodzinny w Wielkim Zajączkowie; 

22 VIII – miało miejsce w Bydgoszczy trójstronne spotkanie z przedstawicielami Urzędu 

Marszałkowskiego i RDOŚ-u dotyczące dofinansowania budowy kanalizacji w Dragaczu; 

23 VIII – spotkanie z Kuratorem Oświaty w Urzędzie Wojewódzkim w celu podpisania porozumienia 

w sprawie powierzenia stanowiska dyrektora SP w Michalu pani Aleksandrze Życzyńskiej; 

26 VIII – dożynki parafialne w Sartowicach, których organizatorem było nasze sołectwo Wielkie 

Stwolno; 

28 VIII – spotkanie ze Starostą powiatu świeckiego w sprawie uzgodnień dotyczących ewentualnego 

wystąpienia o nową decyzję środowiskową dla IV etapu budowy kanalizacji w Dragaczu. 

Szanowni Państwo w dniu 4 sierpnia bieżącego roku wspólnie z OSP, stowarzyszeniem LZS 

„UŁANI” Dragacz został zorganizowany Festyn Charytatywny w Górnej Grupie dla Pani Izabeli 

Krzyżanowskiej, chorej na glejaka. Pani Iza mieszka w Grudziądzu, pochodzi jednak z Dragacza, ale 

tutaj ma rodzinę i z naszą gminą jest ściśle związana .Pragnę z tego miejsca podziękować wszystkim, 

którzy włączyli się w przygotowanie, przeprowadzenie akcji, sponsorom oraz tym, którzy zechcieli 

wziąć udział w akcji. Będziemy ją kontynuować w trakcie Dożynek Gminnych w Wielkim Lubieniu, a 

także poprzez zbiórkę, którą ma zorganizować OSP. Apeluję do wszystkich ludzi dobrego serca o 

wsparcie tej akcji. 

Pragnę wszystkich Radnych, Sołtysów, mieszkańców Gminy Dragacz zaprosić na Dożynki Gminne, 

które odbędą się w dniu 9 września bieżącego roku o godz. 14-tej w Wielkim Lubieniu, a 

Gospodarzem Dożynek jest Sołectwo Dragacz. 

Gmina Dragacz włączyła się w organizowanie pomocy dla poszkodowanych mieszkańców Gminy 

Sośno, którzy ucierpieli w trakcie ostatnich nawałnic. Środki czystości, koce, pościele, ręczniki, 

żywność z długim okresem ważności można składać w Urzędzie Gminy do 31 sierpnia 2017 roku. 

Planujemy przekazanie zebranych rzeczy w dniu 1 września. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Pani Wójt za złożone sprawozdanie z 

działalności między sesjami. 

Do pkt 6 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – przystępujemy do punktu 6.   

Proszę Radnych o zgłaszanie wniosków i interpelacji. Nie ma chętnych Radnych do zabrania głosu w 

tej części porządku obrad. 

Do pkt 7 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – przystępujemy do pkt. 7. W tym 

punkcie mamy informację o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2017 roku. Materiały 

Państwo otrzymaliście. Każdy się z nimi zapoznał i były przedmiotem posiedzeń wszystkich komisji 

Rady Gminy. Obecnie poproszę Skarbnik Gminy o zabranie głosu.  

Skarbnik Gminy Pani Lidia Piechocińska – Panie Przewodniczący, szanowni Radni tak jak Pan 

Przewodniczący powiedział sprawozdanie, informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy za I 

półrocze 2017 roku została przekazana Państwu, została przekazana również Regionalnej Izbie 

Obrachunkowej zgodnie z wymogami przepisów ustawy głównie o finansach publicznych. Do 

dzisiejszego dnia nie otrzymaliśmy jeszcze opinii na ten temat. Miejmy nadzieję, że ona przyjdzie w 

późniejszym terminie z nadzieją, że będzie pozytywna, bo inaczej to raczej nie powinno być. Ja 

powiem takiego ogólne tutaj dane tego jest sporo, tych materiałów. Ogólne te informacje Państwu o 

budżecie, a Pani Wójt powie Państwu przybliży bardziej może informacje na temat realizacji zadań 

inwestycyjnych. W tych materiałach jest to dosyć też szczegółowo uważam napisane, dlaczego jest 

taka realizacja, dlaczego taki mamy przebieg realizacji tych zadań. Wszystko tutaj staraliśmy się 

napisać w tej informacji. Na ogólny plan dochodów budżetu gminy na 2017 rok na 32.068.658 zł 60 

gr wykonanie na 1 półrocze kształtuje się wysokości 16.585.051 zł i 56 gr, co daje 51,72%, w tym 

mamy dochody bieżące planowane 28.641.668 zł 60 gr, wykonanie tych dochodów bieżących wynosi 

na 30 czerwca 16.259.022 zł 56 gr, co daje nam 56,57%; dochody majątkowe planowane 3.426.990 zł, 



 6 

wykonanie 326.029 zł, co daje nam 9,51%. Też tutaj no jest to opisane dlaczego taka realizacja jest. 

Natomiast planowane wydatki budżetu 37.988.658 zł 66 gr, wykonanie jest 15.043.158 zł 02 gr, to 

jest 39,60%. Wydatki budżetu bieżące w tym planowane 27.819.923 zł 39 gr wykonanie wynosi na 30 

czerwca 2017 roku 14.304.034 zł 78 gr, co daje nam 51,42%. Wydatki majątkowe planowane 

10.168.735 zł 27 gr, wykonanie na 30 czerwca 2017 roku wynosi 739.123 zł 24 gr, to jest 7,27 %. 

Tutaj uważam, że w tej części opisowej jest bardzo dokładnie napisane, dlaczego jest taka realizacja. 

Deficyt planowany budżetu gminy w kwocie 5.920.000 zł 06 gr mogę tyle powiedzieć, że realizacja 

tego budżetu na pierwsze półrocze zamyka się tak zwaną nadwyżką budżetową w kwocie 1.541.893 zł 

50 gr. Tutaj Państwu przekazuję dosyć ogólne te dane. Jakby jednak ktoś z Państwa miał jakieś 

pytania, to postaramy się szczegółowiej dopowiedzieć. Tak jak mówiłam więcej na temat inwestycji 

Pani Wójt, przybliży całą tutaj realizację tych zadań. Dziękuję. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Pani Skarbnik za przybliżenie nam 

danych dotyczących wykonania budżetu za pierwsze półrocze. Obecnie proszę Panią Wójt Gminy o 

ustosunkowanie się do wykonania inwestycji za pierwsze półrocze. 

Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – jeśli chodzi o te najważniejsze inwestycje finansowane z 

budżetu gminy, pomijam tutaj inwestycje finansowane w ramach funduszy sołeckich, ale te 

najważniejsze realizowane przez gminę. Budowa kanalizacji sanitarnej w Dragaczu III etap, jak 

wiecie Państwo prace się rozpoczęły. Termin zakończenia planowany do 31 maja 2018 roku. Również 

rozpoczęła się budowa kanalizacji sanitarnej, wodociągowej w Górnej Grupie. Zadanie niewielkie 

chodzi o to byśmy nie stracili pozwolenia na budowę w tym roku. Całości sfinansować nie możemy, 

ale to co zleciliśmy do końca sierpnia zostanie wykonane. Sieć wodociągowa i kanalizacyjna w 

Starych Marzach dokumentacja zlecona do końca października ma być wykonana. Budowa sieci, 

rozbudowa właściwie odcinka sieci wodociągowej wraz z przyłączami w części miejscowości 

Fletnowo. Dotyczy to tych budynków, które były pominięte w projekcie, który realizowaliśmy w 

ubiegłym roku. Do 31 października będzie wykonane to zadanie. Rozbudowa sieci wodociągowej w 

Dragaczu, dokumentacja. Chodzi o dobudowanie, doprojektowanie 2 odcinków wodociągu w 

Dragaczu do 10 października zadanie będzie wykonane. Sieć wodociągowa w Bratwinie. Chodzi o 

budynki położone na wale i za wałem. Również zadanie zlecone i będzie wykonane. Jeśli chodzi o 

budowę ścieżki rowerowej wzdłuż drogi wojewódzkiej 272 na odcinku Dolna Grupa - Grupa tutaj na 

razie wstrzymujemy się ze zleceniem tego zadania, ponieważ czekamy na ostateczne rozstrzygniecie 

ze strony Urzędu Marszałkowskiego. Nasz wniosek konkursowy został rozpatrzony. Nie ma do niego 

właściwie żadnych poważniejszych uwag. Pojawiły się 2, czy 3 takie drobne pytania, które 

wyjaśniliśmy. Przeszkodą może się okazać fakt, że na dzień złożenia wniosku nie mieliśmy jeszcze 

prawomocnego pozwolenia na budowę. Brakowało nam 12 dni do uprawomocnienia się tego 

pozwolenia. Swoją drogą nie uprawomocniło się szybciej, ponieważ prace nad pozwoleniem, całe 

prace nad tym przygotowaniem wniosku konkursowego opóźniły się tak na prawdę z winy Urzędu 

Marszałkowskiego i Zarządu Dróg Wojewódzkich, który uzgadniając projekt ścieżki rowerowej  

stwierdził, że dla nich problemem będzie rozbudowa i modernizacja tego tej drogi, którą planują w 

najbliższym czasie i w momencie, kiedy najpierw my wybudujemy ścieżkę, a potem oni dopiero 

zaczną remontować i poszerzać drogę, może być problem z zaprojektowaniem odwodnienia. No 

zaczęły się więc rozmowy. Trwają do dzisiaj. Dzisiaj dostałam myślę jakąś ostateczną wersję 

porozumienia między Zarządem, między w ogóle Urzędem Marszałkowskim, a nami w sprawie 

powierzenia gminie zadania zaprojektowania odwodnienia dla drogi wojewódzkiej w ramach projektu 

ścieżki. Więc no to nie jest wcale taka prosta sprawa, żeby uzgodnić to wszystko. W każdym razie to 

nam troszeczkę wydłużyło czas uzyskiwania pozwolenia na budowę i zabrakło nam w dniu składania 

wniosku 12 dni do uprawomocnienia się. Pan dyrektor stwierdził, że prawdopodobnie no będzie nas 

prosił żebyśmy ten sam wniosek konkursowy, który spełnia wszystkie kryteria złożyli jesienią tego 

roku i wtedy bez przeszkód to dofinansowanie powinniśmy uzyskać. Trochę się nie ukrywam dzisiaj 

zdenerwowałam, ponieważ pojawiły się nowe kryteria do tego wniosku, który ma być ogłoszony 

jesienią, 2 wniosku na budowę ścieżek rowerowych i w tym 2 wniosku proszę Państwa niewymagana 

się w ogóle pozwolenia na budowę. Można wręcz złożyć wniosek na zasadzie zaprojektuj i wybuduj, 

czyli jeszcze bez pozwolenia na budowę, czyli w tym konkursie my się spieszyliśmy żeby zdążyć, tak. 
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Zrobiliśmy wszystko, co w naszej mocy żebyśmy zdążyli złożyć wniosek w pierwszym terminie, 

języczkiem uwagi może się okazać 12 dni, których brakuje do uprawomocnienia, a w drugim 

konkursie możemy nawet nie mieć pozwolenia na budowę. No więc dla mnie brak logiki w działaniu. 

Dzisiaj podpisałam pismo, w którym proszę o zmianę kryteriów dla pierwszego konkursu. No mam 

nadzieję, że zostanie to uwzględnione. Kieruję to także do organów Powiatu, ORSG powiatu 

świeckiego, do komitetu sterującego monitorującego. Mam nadzieję, że wpłyniemy na zmianę 

stanowiska Urzędu Marszałkowskiego. Jeżeli nie, no to ten sam wniosek złożymy jesienią, ale jest 

dobrze napisany, spełniamy kryteria, tylko może się okazać, że wtedy budowę zaczniemy w 

przyszłym roku, a nie w tym. Dalej, przebudowa drogi gminnej Górna Grupa – Michale, etap 1, to jest 

to z dofinansowaniem z FOGR-u już zrealizowane zadanie. Przebudowany drogi gminnej Dragacz - 

Michale i drogi w Dragaczu, zlecenie opracowania dokumentacji. Chodzi o utwardzenie 2 dróg w 

Dragaczu. Pierwszej od wjazdu przy stacji Generon do drogi wojewódzkiej do miejscowości Michale 

pod wałem i druga droga wjazd przy Urzędzie Gminy, również w kierunku wału i miejscowości 

Dragacz tym razem. Obydwa zadania są zlecone. Tutaj będzie potrzebne na początku września 

spotkanie z mieszkańcami, ponieważ no okazuje się zawsze kiedyś zabieramy się za prace 

projektowe, że tych problemów związanych ze stosunkami własności jest tyle, że chciałabym 

najpierw usłyszeć zdanie mieszkańców na ten temat, a nawet otrzymać od mieszkańców opinię na 

piśmie, czy zgadzają się na to, żeby oddać część swoich zabudowań, swoich działek, przepraszam, 

pod poszerzenie drogi, czy wolą żeby droga została w takiej szerokości w jakiej jest. A nie będzie w 

tym momencie zbyt komfortowa, ponieważ w niektórych momentach droga ma naprawdę 2,5; nawet 

3 m, więc no jest jeszcze mnóstwo innych problemów. Droga biegnie przez tereny prywatne. Tereny 

prywatne znajdują się w granicach pasa drogowego, więc jest mnóstwo spraw, które trzeba wyjaśnić. 

Nie jest to takie proste. Będę zapraszała indywidualnie każdego mieszkańca na jedno wspólne 

spotkanie w tej sprawie. Na pewno zadanie zostanie wykonane i dokumentacja zostanie w tym roku 

opracowana. Przebudowa drogi gminnej w Michalu II etap chodzi o ten zakręt, który zostawiliśmy ze 

względu na usytuowanie słupa elektrycznego w ubiegłym roku. Ten zakręt zostanie wykonany do 

końca października. Pojawi się tam asfalt. Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Fletnowo tej, 

która prowadzi do firmy Limpol. Tutaj pojawiły się problemy natury prawnej, dotyczące podpisania 

porozumienia między gminą, a firmą, ponieważ firmie bardzo zależało na fakturze i na możliwości 

odliczenia sobie tej inwestycji od kosztów. Natomiast gmina nie bardzo ma podstawy prawne taką 

fakturę firmie wystawić. W związku z tym w tej chwili naprawdę sprawę jeszcze monitoruje 

kancelaria prawna i mamy już myślę gotowe rozwiązania. Chcieliśmy rozwiązać tą sprawę jeszcze w 

tym roku i zlecić wylanie tego asfaltu najpóźniej w październiku. No, ale z kolei okazało się, że 

właściciele firmy Limpol mają żniwa kukurydzy wrzesień i październik i to jest ten czas. Droga jest 

im potrzebna. Jest jedyną drogą dojazdową. Poprosili o przesunięcie zadania na początek przyszłego 

roku, ale podpiszemy już w tym roku porozumienie. Opracujemy jego treść i myślę, że tutaj nie 

powinno nic nam stanąć na przeszkodzie, żeby to zadanie wykonać. Przebudowa drogi gminnej we 

Fletnowie. Chodzi o osiedle. Przetarg już został jak Państwo wiecie ogłoszony, otwarte koperty. Do 

końca października droga zostanie wylana, ale tylko w 1/2 części, od ośrodka Pasja, ośrodka 

hipoterapii, do mniej więcej wysokości świetlicy. Liczyliśmy na to, że będą oszczędności z tzw. 

schetynówek, tak jak było co roku i bardzo wiele gminy dostawało dofinansowanie, chociaż nie 

znaleźli się na pierwszej liście po ogłoszeniu wyników. W tym roku niestety ceny asfaltu poszły tak 

porażająco w górę, że właściwie nie ma żadnych oszczędności. Jest to pierwszy rok od wielu lat, 

kiedy nie ma mowy o jakichkolwiek oszczędnościach. Większość gmin w ogóle, jeśli Państwo 

obserwujecie ma problemy po ogłoszeniu i po otwarciu kopert, po ogłoszeniu przetargów okazuje się, 

że większość na te ważne zadania zabezpieczyła za małe środki finansowe. Trzeba dokonywać zmian 

w budżecie i usługi budowlane i koszty budowy dróg, no niestety wszystko idzie w górę. Stało się to 

co przewidywaliśmy, co cały czas monitowaliśmy na wszystkich spotkaniach z Urzędem 

Marszałkowskim, że jeżeli będziemy wszystkie inwestycje opóźniali i będziemy robili to na ostatnią 

minutę w 2017 i 2018 roku, bo do 2018 roku musimy się rozliczyć z Brukselą, to stanie się to, co się 

stało, brakuje wykonawców na rynku, a ceny idą w górę i no niestety sytuacja jest od nas niezależna. 

W każdym razie połowa środków finansowych na drogę była zapewniona, więc połowę drogi 
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zrobimy. Drugą połowę skończymy w przyszłym roku. Próg zwalniający w Dragaczu zostanie 

wybudowany do końca października. Remiza OSP w Wielkim Zajączkowie zmodernizowana, ale 

mamy uwagi do wykonania. Na pewno będziemy rozmawiać jeszcze z wykonawcą i oczekiwać 

poprawek. Modernizacja pomieszczeń Szkoły Podstawowej w Grupie. Teoretycznie czas firma ma do 

końca września. Bardzo firmie zależało żeby skończyć do końca sierpnia. Nie udało się, ponieważ na 

drzwi z ościeżnicami z tego, co pamiętam czekali półtora miesiąca i to im trochę opóźniło prace, ale 

do końca sierpnia oddadzą trzy kondygnacje. Czwarta kondygnacja zostanie wyłączona jak gdyby z 

życia szkoły i tam remont będzie trwał do końca września, ale do końca września zdążą na pewno. 

Może nawet uda się do połowy września. Także myślę, że to życia szkoły nie powinno skomplikować. 

Budowa przedszkola w Grupie ruszyła. Umowa przewiduje, że pierwsze dzieci do przedszkola 

zostaną przyjęte 1 września przyszłego roku. Plac zabaw w przedszkolu w Górnej Grupie stoi. 

Utwardzenie placu manewrowego w Gimnazjum zostanie zlecone zaraz po tej sesji, po zmianach w 

budżecie. Modernizacja energetyczna wraz z przebudową kotłowni w Gminnej Przychodni w Dolnej 

Grupie. Bardzo nam zależało żeby to zadanie podzielić, jak gdyby na 2 etapy. Już w tym roku zrobić 

remont komina i centralnego ogrzewania, a całą elewację i ocieplenie pozostawić na przyszły rok, 

ponieważ dopiero jesienią odbędzie się konkurs na termomodernizację, do którego staniemy. Konkurs 

na dofinansowanie. Zgodnie z przepisami nie możemy skończyć zadania przed rozstrzygnięciem 

wyników konkursu, więc chcieliśmy zacząć w tym roku, skończyć w przyszłym. Całe zadanie 

przesuwamy na przyszły rok, ponieważ Pani Dyrektor ośrodka zdrowia zgłosiła problem poważny z 

elektryką. Poprosiliśmy o opinię fachowców i rzeczywiście cała instalacja elektryczna wymaga 

wymiany. W związku z tym po rozmowie z Panią Dyrektor uznaliśmy, że nie ma sensu w tym roku 

kuć ścian i wymieniać centralnego ogrzewania, a w przyszłym roku ponownie kuć i wymieniać 

elektryki, więc całe zadanie musimy przesunąć na przyszły rok i zostanie ono wykonane w przyszłym 

roku. Gminny Program Budowy Oczyszczalni Przyzagrodowych cały czas funkcjonuje. Tak na 

prawdę zostały chyba pieniądze mniej więcej na jedną oczyszczalnię, więc cieszy się 

zainteresowaniem. Mieszkańcy rzeczywiście korzystają. Budowa oświetlenia ulicznego we 

wszystkich miejscowościach gminy. Zgodnie z przetargiem ma być to wykonane do 15 września. 

Mam nadzieję, że wykonawca zdąży. Do mnie na bieżąco spływają wszystkie dokumenty, wszystkie 

uzgodnienia, o które występuje wykonawca. Wszystkie są pozytywnie zaopiniowane, więc wszystko 

jest na dobrej drodze. Montaż instalacji fotowoltaicznych i pomp ciepła w budynkach mieszkalnych 

na terenie gminy Dragacz, to był projekt skierowany do osób prywatnych, gmina monitorowała jak 

gdyby pisząc projekt konkursowy. Czekamy na wyniki. Przebudowa świetlicy w Mniszku jest 

zaplanowana w porozumieniu z Panią Sołtys na wrzesień. Następne zadanie budowa, przepraszam 2 

wiat na stadionie w GOKSiR-ze, jesień tego roku wykonanie. Budowa parkingu przy placu zabaw w 

Grupie na osiedlu wojskowym w październiku będzie wykonana. Budowa placu zabaw w Dragaczu 

zakończona. Budowa rampy wraz ze schodami i balustradą w gimnazjum w Michalu, to jest 

inwestycja, którą mieliśmy nadzieję zrealizować w wakacje. Zaczęliśmy działania już od stycznia od 

momentu jak wyszła w życie reforma o zmianie w systemie edukacji, bo niestety Pan projektant, który 

zaprojektował nam przerobienie jednej z sal lekcyjnych na salę dla przedszkolaków, ona wymaga 

odrębnej łazienki. Dzieci sześcioletnie nie mogą korzystać z tych samych łazienek, co pozostali 

uczniowie. Więc projektant, który zaprojektował nam ten remont nazwał te działania remontem. 

Mówił, że dokładnie taki sam projekt składano w innym powiecie dla innej szkoły i w innym 

powiecie zostało to potraktowane, jako remont. Nasz powiat potraktował to, jako przebudowę szkoły i 

zażądał od nas pozwolenia na budowę, a to by oznaczało pół roku formalności. Udało nam się dojść 

do takiego porozumienia, że nie będziemy budowali schodów, które będą prowadziły z zewnątrz do 

tej klasy, bo maluchy muszą mieć osobne wyjście, ponieważ na wypadek pożaru nie ewakuują się tak 

szybko, jak inne dzieci. Udało nam się dojść do takiego porozumienia, że nie będziemy budowali 

schodów, bo to by była właśnie budowa wymagająca pozwolenia na budowę, tylko wybudujemy 

podjazd dla osób niepełnosprawnych. W tym momencie spełnimy kryteria, dzieci będą miały drugie 

wyjście ewakuacyjne. Natomiast budowa wyjścia dla podjazdu dla niepełnosprawnych nie wymaga 

pozwolenia na budowę, nawet zgłoszenia. Podjazd dla niepełnosprawnych można zbudować zawsze i 

wszędzie, więc to nas trochę ratuje. Natychmiast po zmianach budżetowych, bo niestety okazuje się, 
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że budowa podjazdu jest zdecydowanie droższa od budowy schodów, które planowaliśmy. Ogłaszamy 

przetarg. Tutaj problem będzie tego typu, że przez miesiąc, no może 2, dzieci będą przedszkolne, będą 

miały nadal prowadzone zajęcia w Bratwinie, a nie w Michalu, ale zapewniamy dojazd autobusem. 

Będziemy dowozić, jeżeli rodzice mają problem z dojazdem do Bratwina, to umowa jest taka, że 

zostawią dziecko w świetlicy w Michalu i dziecko zostanie do autobusu doprowadzone, odebrane, 

więc myślę, że nie powinno to rodzić żadnych poważniejszych komplikacji. Odbyło się spotkanie z 

rodzicami w tej sprawie. Wszyscy wykazali się zrozumieniem. To tyle jeśli chodzi o inwestycje. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Pani Wójt za poinformowanie nas o 

stopniu realizacji inwestycji planowanych w tym roku do realizacji. Czy są uwagi lub zapytania w 

zakresie wykonania budżetu gminy za I półrocze 2017 roku? Nie widzę. Może kilka zdań od siebie 

powiem, bo nie ma opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, a taka powinna być za I półrocze 2017 

roku, ale można powiedzieć na podstawie tych danych, które nam Pani Wójt i Skarbnik przedstawiły z 

tych wszystkich danych cyfrowych, jakie również z części opisowej wynika, że zarówno dochody jak 

i wydatki bieżące, podkreślam były dobrze realizowane, bo tutaj mamy wskaźniki ponad 50 % i po 

stronie dochodów i po stronie wydatków. Także to są dobre dane natomiast jest gorzej, jeśli chodzi o 

dochody i wydatki majątkowe, czyli ta część, która dotyczy inwestycji za ten rok. Krótko mówiąc to 

jest brak dotacji z Urzędu Marszałkowskiego. To wpływa na to, że jest taki niski wskaźnik realizacji 

dochodów i wydatków właśnie tych majątkowych w tym roku. Jak się nie mylę to chyba tylko 

dofinansowanie było jedno w I półroczu na remont drogi w Michalu od wału do Mątawy, do 

seminarium do Górnej Grupy i wcale nie duże, z tego funduszu ochrony gruntów rolnych, jak się nie 

mylę, to siedemdziesiąt ponad tysięcy. To było całe dofinansowanie do inwestycji w bieżącym roku. 

To jest mało muszę powiedzieć i to niepokoi i oznacza jednocześnie, że nie wszystkie inwestycje te 

planowane, to co żeśmy planowali na początku roku, uchwalili, że nie wszystkie będą zrobione, bo 

środków mamy tyle ile mamy i tylko je możemy wykorzystać. Skoro nie będzie dotacji to wiadomo, 

że będziemy musieli zmniejszyć zakres inwestycji. To jest normalna rzecz. Jeśli chodzi jeszcze jedno 

zdanie tutaj do budżetu gminy. Niepokoi stan zaległości, ale to nie wszystkich, bo jeśli chodzi o 

podatki i opłaty, one są na dobrym poziomie realizowane, jak co roku, ale ja po wprowadzeniu 500 

plus myślałem, że troszeczkę wzrośnie nam windykacja czynszów, opłaty za wywóz nieczystości, 

należności ZUK, a tu szczególnie woda i ścieki, bo jeśli chodzi o ciepło, opłaty za ciepło na terenie 

osiedle wojskowe, to jest dobra realizacja należności, ale tutaj mówię czynsze na osiedlu cywilnym, 

przede wszystkim na osiedli cywilnym tam ciągle zaległości wzrastają i ogólnie w gminie woda, 

ścieki i za wywóz nieczystości. No troszeczkę niepokoi ta sytuacja, bo ja muszę wam powiedzieć, że 

za tych co nie płacą, za tą część mieszkańców, którzy nie ponoszą opłat, płacimy wszyscy, pozostała 

część mieszkańców płaci, bo żeby funkcjonował Zakład Usług, albo wywóz śmieci, no to firmy 

muszą swoje pieniądze po prostu otrzymać i płacimy my za tych, co nie płacą, płacimy my wszyscy. 

To tyle z mojej strony uwag, jeśli chodzi o tą część porządku obrad dotyczącą wykonania budżetu za 

rok ubiegły. Jeszcze raz się pytam. Czy są uwagi lub zapytania do tego punktu? Pani Wójt Gminy 

proszę. 

Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – ja tylko jedno słowo o ściągalności. O tym, że proszę Państwa 

są zaległości, no wiemy wszyscy, ale naprawdę, jeśli chodzi o podatki analizujemy bardzo dokładnie 

wszystkie przypadki, ja nie mogę tu używać nazwisk, ale każdy przypadek jest rozpatrywany i robimy 

wszystko, co w naszej mocy żeby te podatki ściągnąć. Tu myślę o podatkach od nieruchomości, od 

środków transportu. Naprawdę nikt nam w tej kwestii nie umyka. Jeżeli chodzi o czynsze, o których 

mówił Pan Przewodniczący, to w tym momencie na prawdę mamy mnóstwo spraw, które już 

praktycznie kierujemy do Sądu. Wystawiamy nakazy płatnicze, wysyłamy komorników. Wiem, że nie 

cieszy się to, że te decyzje nie cieszą się, że tak powiem popularnością na osiedlu cywilnym, ale 

niestety, jeżeli przyjęliśmy zasadę, że do 1.500 zł zaległości ponaglamy, ponaglamy, ponaglamy, ale 

powyżej 1.500 zł wysyłamy komornika i już się na prawdę na nic nie oglądamy. Także, jeżeli chodzi 

o wywóz odpadów, to tutaj ściągalnością zajmuje się Urząd Skarbowy, a my przypominamy 

Urzędowi  Skarbowemu,  żeby  pilnował tej  ściągalności.  Więc  robimy, co możemy żeby 

rzeczywiście  te  podatki  wpływały  w  miarę  systematycznie,  ale  nie  zawsze  się  to  udaje. Co  do  
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środków unijnych, to rzeczywiście walka jest zawzięta, ale żadnego z projektów unijnych nie 

zamierzamy odpuścić. Na razie wszystko wskazuje na to, że powinno nam się te pieniądze udać 

pozyskać. Chociaż nie w takim czasie jak byśmy sobie życzyli np. na przedszkole, chyba będziemy 

jedynym, odpukać i nie zapeszać, ale raczej będziemy jedyna gminą w powiecie świeckim, która no 

ma szansę uzyskać dofinansowanie na przedszkole, pozostałe gminy niestety w konkursie nie 

przeszły. Dziękuję.  

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuje Pani Wójt za złożenie dodatkowych 

informacji w zakresie realizacji zobowiązań wobec budżetu gminy. Jeszcze raz chciałem się zapytać 

czy są uwagi zapytania ze strony Radnych? Nie widzę. 

Do pkt 8 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – przystępujemy do punktu 8.  

Analiza oświadczeń majątkowych. Materiały Państwo otrzymaliście. Były przedmiotem posiedzeń 

wszystkich komisji rady. Chciałem tylko powiedzieć, że Pani Wójt złożyła informację o analizie 

oświadczeń majątkowych złożonych przez Panią Sekretarz Gminy, Skarbnik oraz kierowników 

gminnych jednostek organizacyjnych, a więc dyrektorów i kierowników jednostek organizacyjnych. 

Natomiast ja złożyłem informację o oświadczeniach majątkowych złożonych przez radnych. 

Chciałem tylko, bo nie wszyscy otrzymują materiały informacyjne na sesji. Chciałem powiedzieć, że 

wszystkie osoby włącznie ze mną, z Panią Wójt, z dyrektorami, kierownikami jednostek 

organizacyjnych, radnymi, żeśmy wszyscy złożyli oświadczenia w wyznaczonym terminie. Były 

drobne uwagi z Urzędu Skarbowego, co do niektórych oświadczeń. Zostało to w terminie 

uzupełnione. Jesteśmy z Urzędem Skarbowym tak bym powiedział rozliczeni. Nie ma żadnych uwag. 

To tyle, jeśli chodzi o ten punkt obrad. Czy są uwagi lub zapytania? Nie widzę. 

Do pkt 9 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – przystępujemy do punktu 9. Raport 

z wykonania programu ochrony środowiska dla gminy Dragacz za lata 2015-2016. Materiały Państwo 

otrzymaliście. Były przedmiotem obrad wszystkich komisji. Obecnie proszę o zabranie głosu 

pracownika Urzędu Gminy Panią Justynę Piwowarczyk. 

Referent ds. ochrony środowiska Pani Justyna Piwowarczyk – szanowny Panie Przewodniczący, 

wysoka Rado, Pani Wójt niniejszy dokument stanowi raport z wykonania programu ochrony 

środowiska dla gminy Dragacz za okres od 1 stycznia 2015 roku do 31 grudnia 2016 roku. Zawiera on 

informację o działaniach podjętych w celu ochrony środowiska przyrodniczego, takich jak: 

modernizacja sieci kanalizacyjnej w Grupie na osiedlu cywilnym, ilość oddanych przyłączy 

kanalizacyjnych i wodociągowych, ilości odbudowanych oraz remontowanych przepustów i 

wykoszonych skarp rowów i ich dna, ilości odebranych odpadów komunalnych i nie komunalnych 

oraz o firmach, jakie świadczyły te usługi w zakresie edukacji ekologicznej dzieci, młodzieży. Brały 

one udział w licznych konkursach oraz spotkaniach ekologicznych w tym wycieczek, które 

organizowane  były  przez  szkołę  oraz  GOKSiR  w  ramach  monitoringu  środowiska. Prowadzone 

były kontrole jakości wody pitnej oraz pomiary na zrekultywowanym gminnym składowisku 

odpadów komunalnych. W ramach ochrony powietrza atmosferycznego przeprowadzono 

modernizację niektórych  dróg  oraz  termomodernizację  Szkoły  Podstawowej  w  Grupie  oraz  

Gimnazjum  w Michalu. Ponadto  z  budżetu  gminy  w  omawianym  okresie  udzielono  5  dotacji  

na  wymianę pokryć  dachowych. Natomiast  w  roku  2017  przyjęto  nowy  program  ochrony  

środowiska  dla gminy Dragacz i z niego sprawozdanie nastąpi za 2 lata.  

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję  Pani  za  dodatkowe  informacje w 

zakresie  wykonania  planu  ochrony  środowiska  dla gminy  Dragacz  za  2  lata  2015-2016.  Czy  są 

uwagi lub zapytania? Pani Wójt Gminy chce zabrać głos. Proszę uprzejmie.  

Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – chciałam tylko poinformować, że w związku z tym, że inwestor 

prywatny na terenie żwirowni w Górnej Grupie posadził  paulownię, której posadzenia  próbowaliśmy 

uniknąć. Poprosiłam o konsultacje kancelarię prawną z Gdańska. Otrzymałam  konsultację, czy 

możemy coś jeszcze w tej sprawie zrobić? Otrzymałam dzisiaj odpowiedź. Właściwie z odpowiedzi 

wynika, że chyba jedyne, co jeszcze możemy zrobić, co sugeruje kancelaria, to  nawiązanie 

współpracy z Okręgowym Dyrektorem Urzędu Górniczego. Zapytałam jeszcze, czekam  na 

odpowiedź, jakie konkretnie efekty wymierne, ta współpraca mogłaby nam przynieść. Żebyśmy 

wiedzieli, czy będziemy się na dalsze działania decydowali chociażby ze względów finansowych, czy 
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nie. Jeżeli jest jakakolwiek szansa coś jeszcze zrobić na pewno się zdecydujemy, ale czekam na 

szczegółową odpowiedź.  

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Dziękuję Pani Wójt za zabranie głosu. Czy 

ktoś z Radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę. 

Do pkt 10 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – przystępujemy do punktu 

następnego 10. Informacja o działalności i funkcjonowaniu Zakładu Usług Komunalnych w Dragaczu 

za 2016 rok. Materiały były omawiane na posiedzeniu wszystkich komisji. Obecnie poproszę 

Dyrektora Zakładu Usług Komunalnych Pana Rafała Kozak o krótkie omówienie tego tematu. 

Dyrektor Zakładu Usług Komunalnych Pan Rafał Kozak – Panie Przewodniczący, Pani Wójt, wysoka 

Rado sprawozdanie, które wykonałem za rok 2016 no było troszeczkę późnej złożone niż zazwyczaj 

jest to praktykowane. Wynikało to z tego, że od lutego dopiero rozpocząłem prace na tym stanowisku 

dyrektora i potrzebowałam chwileczkę, troszeczkę czasu, żeby zapoznać się z sytuacją, z 

infrastrukturą, z danymi, które są wymagane w takim sprawozdaniu. Jeżeli są jakieś pytania do tego 

sprawozdania od rady to chętnie odpowiem. Myślę, że takie sprawozdanie, które będziemy składać za 

rok 2017, będzie takim sprawozdaniem w pełni moim. W tej chwili sprawozdanie, które 

przedstawiamy jest za 2016 rok. Niełatwo się robi, takie sprawozdanie, ponieważ nie było mnie wtedy 

jeszcze w Zakładzie Usług Komunalnych, ale tak jak dane, które są wymagane, które ujęliśmy w 

sprawozdaniu, które powinny się znaleźć. Przelaliśmy na papier i mam nadzieję, że to wszystko 

czytelne i stosunkowo te dane i infrastruktura wykazana i te dane, które chciałem pokazać są dość 

czytelne. Jeżeliby były jakieś pytania to chętnie odpowiem. Myślę, że na przyszłym spotkaniu naszym 

powiem parę słów o planach na przyszły rok. Być może będziemy mieli już zarysy nowych taryf, 

które będziemy wprowadzać od 2018 roku, od stycznia. Zobaczymy na ile one będą różniły się od 

bieżących. Z takich wstępnych, bardzo wstępnych analiz wydaje się, że cena za wodę, albo będzie 

delikatnie skorygowana, albo nie ulegnie nie ulegnie w ogóle zmianie. Jeżeli chodzi o ścieki, to tutaj 

będzie zmiana ceny dość większa. Jakby wynika to z małej ilości, cały czas małej ilości przyłączy do 

instalacji kanalizacyjnej i no niestety ci, którzy są przyłączeni pokrywają część kosztów stałych, które 

są związane z funkcjonowaniem oczyszczalni i całej sieci, dlatego też ta cena jakby no rozkłada, 

koszty jego funkcjonowania rozkładają się na mniejszą ilość mieszkańców. W związku z tym cena 

będzie, jest troszeczkę wyższa, to obecnie jest wyższa od wody i troszeczkę powinna nam wzrosnąć, 

zobaczymy w jakim stopniu. W zasadzie to Zakład Usług Komunalnych nie może jakby zarabiać na 

mieszkańcach. Tylko cena, którą płacą mieszkańcy za dana usługę za dostarczenie wody, czy odbiór 

ścieków są taką naprawdę składową kosztów, które ponosimy żeby móc taką usługę świadczyć. 

Planujemy jeszcze przedstawić tutaj jakby do opinii Pani Wójt, Panu Przewodniczącemu i radzie i taki 

projekt jak zachowają się ceny przy jednej taryfie dla całej gminy. Uważamy, że wszyscy mieszkańcy 

jakby powinni, chcemy żeby wszyscy mieszkańcy płacili jedną cenę za wodę i ścieki. Nie 

chcielibyśmy tego taryfować. Według nas oczywiście, ale też będzie to jeszcze poddane analizie. 

Jakby jest bardziej czytelne. Jest to bardziej przejrzyste i nie chciałbym tutaj rozróżniać mieszkańców 

żeby płacili różną cenę za odbiór ścieków, za dostarczenie wody z powodu swego miejsca 

zamieszkania, tak. Na ile to przedyskutujemy sobie, to myślę na komisjach, na ile uda się uda się ten 

pomysł przeforsować, może za mocne słowo, ale wprowadzić w życie tak. Nie wiem, z mojej strony 

to wszystko. Jeżeli byłyby jakieś pytania, to chętnie odpowiem.  

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Panu Dyrektorowi za zabranie głosu, 

za przybliżenie nam jeszcze dodatkowych informacji w zakresie działalności Zakładu Usług 

Komunalnych za ubiegły rok i obecnie mam pytanie. Czy są wnioski, uwagi, pytania do Zakładu 

Usług Komunalnych działalności za rok ubiegły? Można powiedzieć, że Pan Dyrektor niedługo 

pracuje, bo chwilę, od lutego tak u nas, od lutego, tak no, ale to sprawozdanie jest ładnie opracowane. 

Myślę, że wyczerpująco, że dużo żeśmy się tutaj dowiedzieli, z tym, że tak jak zapowiedziano na 

posiedzeniu komisji od przyszłego roku będziemy chcieli powrócić do rozpatrywania sprawozdania 

wcześniej, tak jak kiedyś to było na początku roku, ale w tym roku wyjątkowo ze względu na to, że 

Pan Dyrektor niedługo pracuje po prostu musi się dobrze z tą działalnością zapoznać z terenu gminy. 

Czy są pytania do Zakładu Usług Komunalnych. Pani Dyrektor, Pani jeszcze poczeka chwilę, jeszcze 

zapytam jesteśmy chyba trochę daninie na półmetku przebiegu sesji. Ja mam pytanie. Czy przerwa, 
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czy będziemy dalej obradować? Słucham? Nie chcą przerwy. Dobra. Ja muszę słuchać Radnych, bo 

oni mnie wybierali, nie. Także ja, muszę ich słuchać. 

Do pkt 11 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – przystępujemy do pkt. 11 do 

Informacji o funkcjonowaniu placówek oświatowych prowadzonych przez gminę Dragacz w roku 

szkolnym 2016/17. Materiały były omawiane na wszystkich komisjach. Obecnie poproszę Dyrektora 

Samorządowej Administracji Placówek Oświaty Panią Jolantę Pernak o omówienie tej informacji. 

Dyrektor Samorządowej Administracji Placówek Oświaty Pani Jolanta Pernak – dziękuję. Panie 

Przewodniczący, wysoka Rado, szanowni Państwo ze względu na porządek obrad dzisiejszej sesji nie 

będę Państwu przedstawiała dokładnie 18-stronicowego sprawozdania wraz z czterema załącznikami. 

Zasygnalizują tylko wyraźniejsze zagadnienia, które tu można znaleźć. Ten materiał będzie 

umieszczony na BIP-ie Gminy Dragacz, a jeżeli ktoś z mieszkańców nie korzysta z internetu, to 

również będzie dostępny w Samorządowej Administracji Placówek Oświatowych w wersji 

papierowej. Informację taką przedstawia oświata corocznie na podstawie materiałów opracowanych 

przez dyrektorów szkół i Panią dyrektor przedszkola oraz własne posiadane przez SAPO. Proszę 

Państwa działalność dydaktyczna, wychowawczo- opiekuńcza w szkołach musi się opierać na 

kierunkach określonych przez Ministerstwo Edukacji Narodowej na dany rok. Musi też uwzględniać 

priorytety kuratorium bydgoskiego oraz własne kierunki rozwoju, wynikające z pespektywy planu 

rozwoju danej placówki i jej charakteru. Może podam Państwu teraz liczbę uczniów w roku 

2017/2018. W roku szkolnym uczniów w szkołach przewidujemy, że będzie 706, a w ubiegłym roku 

mieliśmy 664. Wychowaniem przedszkolnym jest podobna liczba było 164, będzie 167. Zmniejszyła 

się liczba uczniów gimnazjum ze 188, do 139. Jeśli chodzi o urodzenia według danych z USC w roku 

2016 urodziło się 82 dzieci, rok wcześniej 83, a w poprzednich latach od 77 do 82 na tym poziomie 

mamy urodzenia w naszej gminie. Proszę Państwa w materiale znajdziemy obszerne informacje na 

temat działalności bibliotek szkolnych, świetlic szkolnych, pracy pedagogów, psychologów, działania 

nauczycieli biblioteki, świetlicy, pedagogów, psychologów, którzy się uzupełniają. Nauczyciele ci 

współpracują z pozostałymi nauczycielami. Jakie programy, projekty, jakie zajęcia są 

przeprowadzane. O tym szeroko w dalszej części informacji. Dodam tylko, że nietrudno zauważyć, że 

coraz większą wagę przykłada się w szkołach do szeroko rozumianego bezpieczeństwa uczniów, w 

tym do zapobiegania uzależnieniom, do zapobiegania, do naświetlania zagrożeń, jakie stwarzają nowe 

technologie informatyczne, a działaniami profilaktycznymi objęte są wszystkie grupy uczniów, od 

najmłodszych oczywiście w odpowiednio dostosowanych formach i tematach. Dużo też poświęca się 

w szkołach na naukę tolerancji, empatii, szacunku dla drugiego człowieka, czy zwyczajnie 

koleżeńskości. Jednym z działań szkół, które zwracają uwagę jest rozwój czytelnictwa, m.in. poprzez 

udział w narodowym programie rozwoju czytelnictwa, na który nasze szkoły otrzymały, tak jak 

wszystkie zresztą, dofinansowanie w 80%. Muszę przyznać, że efekty tych działań związanych z 

rozwojem czytelnictwa są widoczne. Z czego  się wszyscy bardzo cieszymy. Również jednym z takich 

elementów jest nacisk na zdrowe żywienie, zdrowe wychowanie, higieniczne żywienie, higieniczny 

styl życia. Może tutaj wspomnę o jednym z programów, który w tym roku był przeprowadzony w 

szkołach. Jako że był po raz pierwszy taki program, była to nauka pływania. Objętych nim było 15 

uczniów z wadami postawy ze szkoły podstawowej w Grupie. Program był realizowany przez 

Kujawsko-Pomorski Związek Pływacki. Gmina poniosła koszty dowozu uczniów na zajęcia na 

basenie. Proszę Państwa w informacji mamy również obszerny dział dotyczący pomocy 

psychologicznej, pedagogicznej, zajęć dodatkowych w szkołach. Mam zestawienie na temat 

wycieczek, konkursów, wyjazdów do kina, do teatru. Jest też informacja o losach absolwentów. Do 

szkół kończących się maturą, czyli liceum, technikum udało się 69 % absolwentów. W ramach 

wewnątrzszkolnego doskonalenia zawodowego nauczycieli dyrektorzy sprawują nadzór pedagogiczny 

nad nauczycielami, udzielają pomocy nauczycielom, ale też kontrolują hospitują lekcje, a także 

diagnozują różne odcinki pracy szkoły. Nauczyciele korzystają z doskonalenia ze środków na 

doskonalenie zawodowe, jakie gwarantuje im karta nauczyciela, a także z doradztwa zawodowego. 

Mamy 83,4 etaty nauczycieli w szkołach, z czego nauczycieli mianowanych i dyplomowanych 58,6 

etatów, co stanowi 70,25 % całej kadry. 24 nauczycieli odbywa staże na stopień awansu zawodowego. 

3 na stopień nauczyciela kontraktowego, 11 mianowanego i 10 na stopień nauczyciela 
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dyplomowanego. W lipcu tego roku przeprowadzono również egzamin na stopień awansu 

zawodowego nauczyciela mianowanego. Przystąpiło do niego w tym roku 3 nauczycieli, a w każdej z 

komisji egzaminacyjnej zasiadał przedstawiciel Kuratorium Oświaty w Bydgoszczy i po 2 ekspertów 

z listy ekspertów Ministerstwa Edukacji Narodowej. Uczniowie korzystają z szeroko rozwiniętej 

pomocy materialnej w formie wyprawki szkolnej, którą otrzymało 31 uczniów w tym roku. W formie 

stypendium szkolnego, z którego korzystało w ubiegłym roku 176 uczniów. Mają też możliwość 

otrzymania zasiłku losowego w przypadku takich przykrych wydarzeń losowych jak kradzież, czy 

długotrwałe choroby. Z takiego zasiłku skorzystało 14 uczniów. Szkoły również, wszystkie szkoły 

mają możliwość dożywiania uczniów z obiadów pełnych, czyli taką ofertę ma tylko przedszkole, 

korzystało 70 dzieci. Z obiadów niepełnych, jednodaniowych 260 uczniów, z tego 170 z obiadów 

dofinansowanych przez opiekę społeczną. Proszę Państwa w szkołach również organizowane są i 

przeprowadzane konkursy szkolne, międzyszkolne, gminne, powiatowe, a również ogólnokrajowe. 

Jakie to są konkursy, jakie uczniowie zajmują miejsca to jest już w informacji. W szkołach działają 

również samorządy uczniowskie, a także prowadzone są akcje charytatywne typu sprzątanie świata, 

czy góra grosza, zbiórka surowców wtórnych itd. Proszę Państwa w naszych szkołach mamy uczniów 

obcokrajowców. W tym roku również pojawili się tacy uczniowie w szkole podstawowej w Dragaczu, 

ale jest ich tam dopiero trójka. Natomiast największa liczba uczniów oczywiście jest w szkole w 

Grupie. W czerwcu było to 46 uczniów, w czerwcu tego roku, w gimnazjum 21 takich uczniów. 

Natomiast w ciągu roku liczba ta waha się nawet i do 60 np. w Grupie. Trudnością jest to, że nie jest 

to ta sama grupa uczniów. Uczniowie ci przyjeżdżają, wyjeżdżają, wciąż się zmieniają. Uczniowie ci 

korzystają z zajęć dodatkowych z języka polskiego tak długo jak będą tego potrzebowali oraz mają 

możliwość korzystania z zajęć wyrównawczych, ale tylko w okresie do jednego roku. W tym roku 

również ze względu na to, że zmieniły się przepisy w prawie oświatowym można było utworzyć 

oddziały przygotowawczej i z takiej możliwości skorzystała zarówno szkoła w Grupie, jak i 

Gimnazjum. Polega to na tym, że uczniowie w oddziale przygotowawczym mają zintensyfikowaną 

naukę języka polskiego, a po okresie, jaki uznają dyrektorzy szkół kończą naukę w oddziale 

przygotowawczym i są od nowa wcielani do oddziałów pozostałych. Szkoły współpracują oczywiście 

aktywnie również z różnymi instytucjami nie tylko z organem prowadzącym, czy z parafią, z 

GOKSiR-em, ale również z kołem łowieckim, z fundacją Emi itd. Tak może ogólnie w skrócie, bo ja 

mogłabym jeszcze długo, ale myślę, że resztę można doczytać. Dziękuję bardzo. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Pani Dyrektor SAPO za dodatkowe 

informacje w zakresie funkcjonowania placówek oświatowych prowadzonych przez gminę w roku 

szkolnym 2016/2017. Czy są uwagi, zapytania? Pan Radny Chabucki chyba pierwszy był, proszę.  

Radny Pan Marcin Chabucki – Pani Dyrektor ja chciałem się zapytać o oddział w Bratwinie. Z tego co 

zrozumiałem on będzie w strukturze szkoły w Michalu już, nie w Grupie, tylko w Michalu? 

Dyrektor Samorządowej Administracji Placówek Oświaty Pani Jolanta Pernak – tak, tak było. W 

związku z naszą wcześniejszą uchwałą z 27 marca o dostosowaniu sieci szkolnej do reformy. 

 Radny Pan Marcin Chabucki –  w załączniku nr 3 w pozycji trzeciej jest szkoła filialna w Bratwine  

do 31 sierpnia 2017 i oddział zamiejscowy od 1 września 2017, czyba 16 powinno być. 

Dyrektor Samorządowej Administracji Placówek Oświaty Pani Jolanta Pernak – szesnaście tam 

powinno być. Tak oddziałem zamiejscowym Grupy, po likwidacji szkoły filialnej. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG –  głos zabierze Pani Radna Karolina Kuchta.  

Radna Pani Karolina Kuchta – ja mam takie pytanie czy ten projekt powszechnej nauki pływania 

będzie kontynuowany i czy będą objęte nim też dzieci z Dragacza i z Michala i czy będą to dzieci 

tylko, które uczęszczają na zajęcia z gimnastyki korekcyjnej?  

Dyrektor Samorządowej Administracji Placówek Oświaty Pani Jolanta Pernak – powiem tak, jeśli 

Związek Pływacki będzie kontynuował, a na dzisiaj tego związek nie wie, bo do nas też wystąpił na 

początku tego roku, w związku z tym pewne działania trzeba było na bieżąco zorganizować i nie 

można było przewidzieć w budżecie wcześniej, to na pewno po tegorocznych doświadczeniach, kiedy 

już przetarliśmy tą ścieżkę organizacyjną. Czy tylko będą to dzieci z wadą postawy, no może 

niekoniecznie, ale dzieci szczególnie z klas I, II, III.  

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję, głos zabierze Pani Wójt Gminy. 
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Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – ja chciałabym tu tylko dodać tak, na pewno temat zostanie 

poruszony w październiku na sesji, która będzie podsumowaniem wyników także, które uzyskują 

szkoły, ale chyba warto poinformować Państwa, że szkoła podstawowa w Grupie jeśli się mylę Panie 

Dyrektorze proszę mnie poprawiać, aplikowała w konkursie Erazmus i zakwalifikowała się do tego 

konkursu, więc dzieci ze szkoły podstawowej w Grupie będą brały udział w wymianie 

międzynarodowej. Bardzo nas to cieszy. Gratulujemy. Oby więcej takich działań. Cieszymy się. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – jeszcze ktoś chciałby zabrać głos? Dziękuję 

Pani Dyrektor. Dziękuję za dość szczegółową informację o funkcjonowaniu placówek oświatowych, 

dziękuję. Ta informacja została opracowana przy udziale dyrektorów placówek, tak, oświatowych. 

Także wszystkim bardzo dziękuję. Żeśmy się dość dużo tutaj dowiedzieli, co żeście w roku szkolnym 

robili, a tej pracy było dużo i za opracowanie tej informacji i za całą pracę chciałem podziękować. 

Czy w tym punkcie porządku obrad ktoś z Radnych chciałby zabrać głos, dyrektorów szkół? Nie 

widzę. Dziękuję. Ja muszę dalej kontynuować. 

Do pkt 12 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – przystępujemy do pkt. 12 podjęcie 

uchwały w sprawie określenia przeznaczenia mienia, należności i zobowiązań Gimnazjum im. Feliksa 

Kikulskiego w Michalu, przekształcanego w szkołę podstawową w Michalu. Projekt uchwały był 

omawiany na posiedzeniach wszystkich komisji. Obecnie poproszę Dyrektora Samorządowej 

Administracji Placówek Panią Jolantę Pernak o omówienie projektu. 

Dyrektor Samorządowej Administracji Placówek Oświaty Pani Jolanta Pernak – Panie 

Przewodniczący, wysoka Rado, szanowni Państwo ta uchwała jest niejako formalnością, dlatego, że 

jest jakby niezbędne określenie w czyim zarządzie pozostanie mienie po Gimnazjum im. Feliksa 

Kikulskiego w Michalu, a także kto przejmuje zobowiązania, dokumentację, itd., wyposażenie tej 

placówki oczywiście szkoła, w którą zostało przekształcone Gimnazjum, czyli szkoła podstawowa w 

Michalu.  

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Pani Dyrektor za omówienie projektu 

uchwały. To jest projekt uchwały omawiany nr XXI/207/17 obecnie proszę Przewodniczącego 

Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów Pana Radnego Mieczysława Galantego o 

przedstawienie opinii dotyczącej projektu uchwały. 

Radny Pan Mieczysław Galanty – Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów jest za przyjęciem 

projektu uchwały. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącą Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia Panią Radną Dorotę Dembińską o przedstawienie opinii 

dotyczącej projektu uchwały nr XXI/207/17.    

Radna Pani Dorota Dembińska – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia jest za 

przyjęciem projektu uchwały. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącego Komisji Rolnej i 

Ochrony Środowiska Pana Radnego Ryszarda Piłat o przedstawienie opinii dotyczącej projektu 

uchwały.    

Radny Pan Ryszard Piłat – Komisja Rolna i Ochrony Środowiska jest za przyjęciem projektu 

uchwały.  

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Czy są uwagi lub zapytania do projektu 

uchwały nr XXI/207/17? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania projektu uchwały nr XXI/207/17 

w sprawie określenia przeznaczenia mienia, należności i zobowiązań Gimnazjum im. Feliksa 

Kikulskiego w Michalu, przekształcanego w szkołę podstawową w Michalu. 

Stwierdzam, że w wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XXI/207/17 została 

przyjęta jednogłośnie, otrzymując następującą ilość głosów: 13 - za, przeciwnych i 

wstrzymujących się - nie było.  

Do pkt 13 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – przystępujemy do pkt. 13 do 

podjęcia uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiących własność gminy Dragacz. 

Materiały były omawiane na posiedzeniu wszystkich komisji. Obecnie poproszę Panią Sekretarz 

Gminy o omówienie projektu uchwały. 
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Sekretarz Gminy Pani Ewa Dłużyńska – szanowni Państwo firma Geconekt z Nowego zwróciła się z 

wnioskiem do Pani Wójt z prośbą o wydzierżawienie części nieruchomości. Konkretnie część dachu 

na okres 15 lat w celu ustawienia tam takich anten internetowych. Państwo taką uchwałę podjęli w tej 

uchwale wyraziliście Państwo zgodę na postawienie również takiej anteny na budynku stanowiącym 

własność gminy Dragacz tj. na budynku OSP w Górnej Grupie. Firma po rozeznaniu terenu 

stwierdziła, że bardziej przydatnym byłby budynek, w który mieści się Gminny Ośrodek Kultury, 

Sportu i Rekreacji oraz Biblioteka, ponieważ ten budynek jest usadowiony na 2 działkach, w związku 

z tym proponujemy Państwu dzisiaj podjęcie takiej uchwały wyrażającej zgodę, aby Pani Wójt mogła 

wydzierżawić część dachu. Będzie to jedna antena posadowiona na budynku, w którym znajduje się 

GOKSiR i Biblioteka. Dziękuję bardzo. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Pani Sekretarz za omówienie projektu 

uchwały. Proszę obecnie Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów Pana 

Radnego Mieczysława Galantego o przedstawienie opinii dotyczącej projektu uchwały nr XXI/208/17 

w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiących własność gminy Dragacz. 

Radny Pan Mieczysław Galanty – Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów jest za przyjęciem 

projektu uchwały. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącą Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia Panią Radną Dorotę Dembińską o przedstawienie opinii 

dotyczącej projektu uchwały.    

Radna Pani Dorota Dembińska – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia jest za 

przyjęciem projektu uchwały. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącego Komisji Rolnej i 

Ochrony Środowiska Pana Radnego Ryszarda Piłat o przedstawienie opinii dotyczącej projektu 

uchwały.    

Radny Pan Ryszard Piłat – Komisja Rolna i Ochrony Środowiska jest za przyjęciem projektu 

uchwały.  

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Czy są uwagi lub zapytania do projektu 

uchwały nr XXI/208/17? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania projektu uchwały nr XXI/208/17 

w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiących własność gminy Dragacz. 

Stwierdzam, że w wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XXI/208/17 została 

przyjęta jednogłośnie, otrzymując następującą ilość głosów: 13 - za, przeciwnych i 

wstrzymujących się - nie było.  

Do pkt 14 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – przystępujemy do pkt. 14 do 

podjęcia uchwały w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków stanowiących dochód gminy Dragacz 

instrumentem płatniczym. Materiały były omawiane na posiedzeniach komisji. Obecnie proszę Panią 

Skarbnik Gminy o krótkie omówienie projektu uchwały. 

Skarbnik Gminy Pani Lidia Piechocińska – jest realizowany program rządowy łącznie z Krajową Izbą 

Rozliczeń upowszechniające płatności tak zwaną bezgotówkową. Mamy możliwość przystąpienia 

można powiedzieć do tego programu, w celu w takim, aby były u nas płacone należności 

bezgotówkowo, czyli można, no mówiąc krótko, kartą płatniczą, którą na pewno wszyscy Państwo 

znają. Tutaj jest to uzależnione, bo większość, mamy sporo wpływów z podatków, dochodów z 

podatków, czy opłat, które wynikają z ordynacji podatkowej, a zgodnie z ordynacją podatkową na 

razie to się nie zmieniło, art. 61a § 1, aby można było dokonywać to w formie bezgotówkowej to 

Rady Gminy musi wyrazić na to zgodę. Po podjęciu tej uchwały, ona oczywiście musi być 

opublikowana, będzie możliwość po prostu, no na pewno to jeszcze troszkę potrwa, będzie można 

zacząć płacić w gminie kartą płatniczą. Tutaj chciałam podkreślić, że przez okres do 31 marca 2020 

roku będzie to bez kosztowo dla budżetu gminy i dla wpłacających. Później to będziemy się martwić 

w 2020 roku. Także to jest niezbędne, aby można było płacić głównie podatki, bo pozostałe opłaty jak 

opłatę skarbową, czy co tam jeszcze płacimy, no głównie opłaty skarbowe, czy odpłatność za wodę, to 

musimy też rozszyfrować, bo to jest już inna jednostka. To na takie opłaty nie byłaby konieczna taka 

uchwała, no, ale związku z opłatami, tutaj mówię o podatkach, opłatach ze śmieci, to jest powiązane z 

ordynacją podatkową, więc niezbędna jest nam taką uchwała. Dziękuję.  
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Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Pani Skarbnik za omówienie projektu 

uchwały nr XXI/209/17 w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków stanowiących dochód gminy 

Dragacz instrumentem płatniczym. Obecnie proszę Przewodniczącego Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Finansów Pana Radnego Mieczysława Galantego o przedstawienie opinii dotyczącej 

projektu uchwały.  

Radny Pan Mieczysław Galanty – Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów jest za przyjęciem 

projektu uchwały. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącą Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia Panią Radną Dorotę Dembińską o przedstawienie opinii 

dotyczącej projektu uchwały.    

Radna Pani Dorota Dembińska – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia jest za 

przyjęciem projektu uchwały. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącego Komisji Rolnej i 

Ochrony Środowiska Pana Radnego Ryszarda Piłat o przedstawienie opinii dotyczącej projektu 

uchwały.    

Radny Pan Ryszard Piłat – Komisja Rolna i Ochrony Środowiska jest za przyjęciem projektu 

uchwały.  

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Czy są uwagi lub zapytania do projektu 

uchwały nr XXI/209/17? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania projektu uchwały nr XXI/209/17 

w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków stanowiących dochód gminy Dragacz instrumentem 

płatniczym. 

Stwierdzam, że w wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XXI/209/17 została 

przyjęta jednogłośnie, otrzymując następującą ilość głosów: 13 - za, przeciwnych i 

wstrzymujących się - nie było.  

Do pkt 15 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – przystępujemy do punktu 15. 

podjęcie uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie budżetu gminy na 2017 rok. Projekt uchwały był 

omawiany na posiedzeniu wszystkich komisji. Obecnie proszę Panią Skarbnik o omówienie projektu. 

Skarbnik Gminy Pani Lidia Piechocińska – Panie Przewodniczący, szanowni Radni odnośnie zmian 

budżetu na 2017 rok dokonano dosyć można powiedzieć, że sporo tych zmian w części dochodowej, 

w części dotyczącej wydatków, głównie chodzi tutaj o realizację zadań inwestycyjnej z tego względu, 

że te zadania, które już Pani Wójt wcześniej omówiła można na tą chwilę powiedzieć, że wiadomo, że 

one będą rozpoczęte, realizacja tych zadań jest rozpoczęta, czy będzie rozpoczęta w 2017 roku, ale nie 

będzie fizycznego finansowania w 2017 r., więc musieliśmy przenieść tą realizację finansową na 2018 

rok z tego względu głównie tutaj, że no za chwilę będziemy opracowywać budżet na 2018 rok i tu po 

prostu mamy w ten sposób byśmy niektórych tutaj zmian dokonali, po prostu będzie nam się 

finansowo nam się dublować, nie będziemy mogli tutaj powiązać, czy zamknąć budżetu 2018 roku. 

Też jest tutaj to dosyć dokładnie opisane, które zadania zostają przeniesione, który dotyczą głównie 

tych zadań na drogach. Jak Pani Wójt mówiła tutaj drogę we Fletnowie, tą planowaną z udziałem, 

finansowania z udziałem prywatnego, można powiedzieć, że  prywatnej firmy. Tutaj tej drogi, która 

miała być finansowana ze środków schetynówki też przeniesienie. Przeniesie finansowej zapłaty na 

budowę przedszkola. Także to wszystko miało wpływ na dokonanie tych zmian w budżecie i jest to 

oczywiście również powiązane z tą częścią dochodową i tutaj ogólnie mogę powiedzieć, że dochody 

budżetu gminy zostały zmniejszone 1.970.003,00 zł. Mamy po zmianach dochody na 30.284.254,01. 

Wydatki zostały zmniejszone o 3.425.764,00 zł, co nam daje wydatki po zmianie 34.748.493,07 zł i 

deficyt budżetu został zmniejszony o 1.455.761,00 zł, co daje nam deficyt po zmianach 4.464.239,06 

zł i ten deficyt jest tutaj wskazujemy źródłem sfinansowania deficytu. Nadwyżka budżetowa z lat 

ubiegłych w kwocie 1.523.849,06 zł, przepraszam, wolne środki tak jak mieliśmy do tej pory 

1.068.880,00 zł i kredyty tutaj ulegają zmniejszeniu do kwoty 1.871.510,00 zł. W niektórych 

sytuacjach zostały zmienione tutaj źródła finansowania. Głównie chodziło nam o tą dotację, którą 

będziemy przekazywać po otrzymaniu dokumentacji odpowiedniej od Starostwa 850.000 na drogę 

Wielki Lubień-Tryl. Tam mieliśmy po zmiany wcześniejszych 350.000 z kredytu, no udało się przy 

tych zmianach przeanalizować te wydatki na niektórych zadaniach i mogliśmy tutaj to zmniejszyć w 



 17 

ogóle nie pobierać kredytów na to zadanie, czyli sfinansujemy to z środków własnych budżetu gminy. 

Kredyt, a to jak będziemy przy kredytach i teraz proszę Państwa do tych materiałów jak mówiłam 

wcześniej na komisjach po prostu, ogólne te kwoty, o których mówiłam one nie ulegają zmianie, ale 

w związku z reformą oświaty z dniem 1 września 2017 roku tutaj, no tutaj dokonaliśmy no takiej 

reformy finansowej mogę powiedzieć, z tego względu, że 1 września jako jednostki budżetowej pod 

nazwą Gimnazjum w Michalu nie będzie. Jest to przekształcone w szkołę podstawową w Michalu, 

więc musieliśmy tutaj no przeanalizować stworzyć plan finansowy dla tej jednostki, dla tej nowej 

jednostki plan finansowy, który będzie obowiązywał od 1 września 2017 roku. Musimy to tak zrobić z 

tego względu, że no wiadomo nauczyciele otrzymują wynagrodzenie 1 września, nie można by było 

nawet dokonać wypłat wynagrodzenia za wrzesień i teraz ja postarałam się tutaj wyciąć te zmiany z 

tych dokonanych, związanych z tą reformą oświaty. Wycięłam taki kawałek z tej opisówki z całości 

żebyście Państwo mogli sobie to porównać. Troszkę się tam te zapisy zmieniły, bo w oświacie w 

sumie w tym rozdziale 801 nazwa Szkoły Podstawowej, tam mieliśmy zapis taki nieduże zmiany, ale 

w tej chwili, po tych przeliczeniach tutaj zwiększa się w tym w tym rozdziale, przepraszam w 

rozdziale, mówiłam w dziale, ale wydatki o 560.073,97 zł i w tym też macie Państwo pokazane w 

tabelki. Wiadomo mamy w tej chwili 3 jednostki budżetowe, jako szkoła podstawowa i każda 

jednostka musi otrzymać swój plan finansowy. Dlatego macie tutaj Państwo zaznaczone, że w sumie, 

suma summarum w szkole podstawowej w Dragaczu, w Grupie zmniejszamy wydatki o 1.845 zł, co 

jak wejdziemy głębiej tam 6.500 zł się zmniejsza tabelki na Fundusz Pracy, a 4.655 zwiększa się na 

wydatki rzeczowe, na usługi, na zakup. W Dragaczu też po dokonanych analizach zmniejszamy o 

2.000 zł wydatki. Jest to związane z Funduszem Pracy i tutaj mamy w trzecim punkcie w tej tabelce 

szkoła podstawowa w Michalu, ogólnie będzie miała na tą chwilę plan finansowy ogólnie. W tej 

części budżetowej, czyli 801, szkoły podstawowe 563.940,74 zł i tutaj taka kosmetyczna zmiana 

przesunięcie jako w Gimnazjum jeszcze w Michalu. Tam były środki po ostatnich zmianach budżetu 

w rozdziale 80101, minus 21 zł 77 gr i tutaj jest dodatkowy zapis. Skoro mamy szkołę podstawową w 

Michalu, więc powstaje oddział przedszkolny w szkołach podstawowych i tu jest zwiększenie 

środków, wydatki będą w kwocie 31.755,00 zł. To też jest to będzie uchwycone w tym planie 

finansowym szkoły podstawowej w Michalu. W gimnazjum też tutaj macie Państwo inne zapis, jaki 

był do tej do tej pory. Planowane wydatki w sumie zmniejsza się o kwotę 572.673,97 zł, w tym z 

jednostki, która jest do tej pory do 31 sierpnia zdejmujemy 819.423,79 zł, a wprowadzamy wydatki w 

tym samym rozdziale 80110 jako gimnazjum 246.749,82 zł, z tego względu, że ten rozdział 81010 

szkoła podstawowa będzie funkcjonował w naszym budżecie do 31 marca 2020 roku, czyli przez czas 

wygaszania gimnazjów i teraz tutaj jeszcze taki mamy zapis, że ogólny plan jednostki budżetowej 

gimnazjum zostaje zmniejszony o 967.947,51 zł; a zostanie stworzony nowy plan finansowy dla tej 

nowej jednostki budżetowej w kwocie 996.277,51 zł. Ktoś może powiedzieć, że to jest przecież 

różnica, dlaczego się to nie zgadza. Jest to różnica 28.330 zł, z tego względu, że tak 12.000 proszę 

Państwa otrzymaliśmy subwencji na doposażenie szkoły, przekształconej szkoły, to już to ujmujemy 

w szkole podstawowej, bo nie zostało to zrealizowane. 11.000  mamy na to zwiększenie wydatków 

inwestycyjnych, związanych z tym podjazdem dla osób niepełnosprawnych i 5.330, to dalej tej części 

85401, to jest również z subwencji, przepraszam, te 12 też było z subwencji, jest to na doposażenie 

świetlicy w meble i pomoce dydaktyczne, ale dla świetlicy w Michalu i teraz wszystkie wydatki, które 

nie zostały, czy nie zostaną sfinansowane 31 sierpnia 2019 roku i zadania, które nie będą 

zrealizowane przez remonty, inwestycje, to wszystko przejmuje tutaj nawet mamy tą uchwały 

wcześniejszą, to wszystko przyjmuje do realizacji szkoła podstawowa w Michalu. Dlatego do tego 

tutaj takie  mamy dokonane te zmiany i podobnie póki jeszcze pamiętam. W tym załączniku numer 3 

o inwestycjach tam mamy jedno zadanie. Jest utwardzenie placu chyba gimnazjum. Tam jak mamy 

napisane gimnazjum, poprawiamy sobie na szkołę podstawową i mamy jedną z ostatnich pozycji, 

którą mówimy o tym podjeździe dla osób niepełnosprawnych. Jest to też zadanie jako to 

inwestycyjne. Też mamy tam napisane gimnazjum, więc na tym załączniku poprawiamy jako szkołę 

podstawową. Tak jak już mówiłam wszystkie wydatki, wszystkie zadania, które nie zostały 

zrealizowane pod tą jednostką gimnazjum, będą realizowane w dalszym ciągu pod szkołą 

podstawową. Więc tak jak mieliśmy tutaj w tej uchwale, że wszystkie zobowiązania, wszystkie 
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należności przyjmuje ta szkoła podstawowa w Michalu. Tak jak mówiłam tutaj zmianach, o których 

mówiłam związane są z tą reformą. Nie wpłynęły na te kwoty tutaj ogólne, o których mówiliśmy 

wcześniej. Oprócz tych 500.000 to co mówiłam na komisjach, te minusy i plusy przy tych 

zmniejszeniach dochodu i zwiększeniach deficytu, to po prostu ja bym miała na tą chwilę tyle. 

Dziękuję. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Pani Skarbnik. Ja chciałem się 

zapytać zanim komisje wyrażą swoje opinie, na komisjach żeśmy analizowali te zmiany proponowane 

i opisane w załączniku numer 4 do uchwały XXI/210/17. One za wyjątkiem działu 801 i 854 

pozostają bez zmian tak to mogę rozumieć.  

Skarbnik Gminy Pani Lidia Piechocińska – tak. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – tylko tu są wprowadzane poprawki do działu 

801 oświata, wychowanie i do działu 854 edukacyjna opieka wychowawcza. Dobrze to rozumiem 

tak?.  

Skarbnik Gminy Pani Lidia Piechocińska – tak. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – mam pytanie również do Pani Wójt, czy Pani 

zechciała być coś dodać do tego, co mówiła Pani Skarbnik odnośnie inwestycji? Nie. Dobrze, 

dziękuję. Proszę obecnie Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów Pana 

Radnego Mieczysława Galantego o przedstawienie opinii dotyczącej projektu uchwały nr XXI/210/17 
zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu gminy na 2017 rok.  

Radny Pan Mieczysław Galanty – Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów jest za przyjęciem 

projektu uchwały. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącą Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia Panią Radną Dorotę Dembińską o przedstawienie opinii 

dotyczącej projektu uchwały.    

Radna Pani Dorota Dembińska – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia jest za 

przyjęciem projektu uchwały nr XXI/210/17.  

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącego Komisji Rolnej i 

Ochrony Środowiska Pana Radnego Ryszarda Piłat o przedstawienie opinii dotyczącej projektu 

uchwały.    

Radny Pan Ryszard Piłat – Komisja Rolna i Ochrony Środowiska jest za przyjęciem projektu 

uchwały.  

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – czy są uwagi lub zapytania do projektu 

uchwale nr XXI/210/17 zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu gminy na 2017 rok? Ja bym 

najpierw proponował przegłosować wszystkie zmiany, wszystkie poprawki. Tak jak już się pytałem 

przed chwila Pani Skarbnik. W tych materiałach, które mieliśmy na posiedzeniu komisji, plus to, co 

mamy dzisiaj te zmiany w działach 801 i 854 i najpierw byśmy głosowali nad poprawkami, a później 

dopiero nad uchwałą. Poprawki proponuję przegłosować wszystkie razem, nie pojedynczo, to by było 

dużo tego. Jest zgoda. Głosujemy poprawki do budżetu gminy na bieżący rok. 

Stwierdzam, że w wyniku przeprowadzonego głosowania zmian, poprawek do projektu uchwały 

nr XXI/210/17 zostały przyjęte jednogłośnie, otrzymując następującą ilość głosów: 13 - za, 

przeciwnych i wstrzymujących się - nie było.  

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – teraz będziemy głosować projekt uchwały cały 

nr XXI/210/17 zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu gminy na 2017 rok. 

Stwierdzam, że w wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XXI/210/17 została 

przyjęta jednogłośnie, otrzymując następującą ilość głosów: 13 - za, przeciwnych i 

wstrzymujących się - nie było.  

Do pkt 16 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – przystępujemy do pkt. 16 do 

podjęcia uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu bankowego. Projekt uchwały był 

omawiany na posiedzeniach wszystkich komisji. Obecnie poproszę Panią Skarbnik Gminy o 

omówienie projektu. 

Skarbnik Gminy Pani Lidia Piechocińska – szanowni Państwo uchwała, czy projekt uchwały w 

sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu bankowego, tak jak mieliśmy w założeniach już od 
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samego początku w budżecie, czy projekcie, czy potem w uchwalonych wszystkich zmianach, że 

źródłem sfinansowania remontu, czy modernizacji pomieszczeń Szkoły Podstawowej w Grupie będzie 

część środków budżetu gminy i w większości kredyt długoterminowy, z tym, że to jest kredyt. Muszę 

Państwu powiedzieć, że w czasie mojej tutaj pracy, czy okresu pracy po raz pierwszy bierzemy taki 

kredyt. Tutaj jest to kredyt komercyjny, będzie wyłoniony w wyniku ustawy o zamówieniach, w 

wyniku ustawy prawo zamówień publicznych i z terminem na to zadanie i proponujemy spłatę 

kredytu. Nie wiem, czy tam sobie wszyscy Państwo poprawiliście 2018r. było na uchwale do 2022r., 

poprawić na 2024 rok. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Pani Skarbnik za omówienie projektu 

uchwały nr XXI/211/17 w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu bankowego. Obecnie 

proszę Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów Pana Radnego Mieczysława 

Galantego o przestawienie opinii dotyczącej projektu tej uchwały. 
Radny Pan Mieczysław Galanty – Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów jest za przyjęciem 

projektu uchwały. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącą Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia Panią Radną Dorotę Dembińską o przedstawienie opinii 

dotyczącej projektu uchwały.    

Radna Pani Dorota Dembińska – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia jest za 

przyjęciem projektu uchwały. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącego Komisji Rolnej i 

Ochrony Środowiska Pana Radnego Ryszarda Piłat o przedstawienie opinii dotyczącej projektu 

uchwały.    

Radny Pan Ryszard Piłat – Komisja Rolna i Ochrony Środowiska jest za przyjęciem uchwały.  

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Czy są uwagi lub zapytania, wnioski do 

projektu uchwały nr XXI/211/17 w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu bankowego? Nie 

widzę. Przystępujemy do głosowania projektu uchwały nr XXI/211/17 w sprawie zaciągnięcia 

długoterminowego kredytu bankowego. 
Stwierdzam, że w wyniku przeprowadzonego jawnego głosowania Uchwała Nr XXI/211/17 w 

sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu bankowego została przyjęta jednogłośnie, 

otrzymując następującą ilość głosów: 13 - za, przeciwnych i wstrzymujących się - nie było.  

Do pkt 17 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – przystępujemy do punktu 17, to 

jest do uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej. Projekt uchwały był omawiany na posiedzeniach wszystkich komisji. Obecnie 

poproszę Panią Skarbnik Gminy o kilka zdań na temat projektu uchwały.  

Skarbnik Gminy Pani Lidia Piechocińska – projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej dotyczy zaciągnięcia pożyczki 

na realizację zadania III etapu kanalizacji w Dragaczu, z tym, że w budżecie przed zmianą na 

dzisiejszej sesji było, że bierzemy pożyczkę półtora miliona złotych. Niestety też tam piszemy troszkę 

z przesunięciem się, czy w związku ze złożonym protestem odnoście dofinansowania tego zadania, 

zostały zdjęte dochody, na które były 189.000, to na tą inwestycję, no troszkę niższe są wydatki, jakie 

były planowane, ale musieliśmy zmienić źródła sfinansowania na ten rok i część zostało przełożone 

na budżet gminy i zwiększamy o 95.000 pożyczkę z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska. 

Na dzień dzisiejszy do 30 września mamy promesę. Zamierzamy tą pożyczkę pobrać w 2 ratach, z 

tego względu, że zadanie będzie realizowane do maja, czy czerwca 2018 roku, więc finansowanie 

będzie częściowo w 2017r. i następnie 2018r., a od chwili pobrania środków z Wojewódzkiego 

Funduszu należy w ciągu 14 dni te pieniążki dalej przekazać i tutaj dlatego proponujemy pobranie w 2 

transzach 645.000zł na 2017 rok i 950.000zł na 2018 rok i też podobnie jak w poprzedniej uchwalę w 

tym §2. spłatę pożyczek w latach mamy napisane 2018-2025, proponuję zmianę od 2019 z tego 

względu, że będziemy brać gdzieś w drugim półroczu przyszłego roku, to karencję wydłużamy. 

Dziękuję.   

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Pani Skarbnik za omówienie projektu 

uchwały nr XXI/212/17 w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
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Środowiska i Gospodarki Wodnej. Obecnie proszę Przewodniczącego Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Finansów Pana Radnego Mieczysława Galantego o przestawienie opinii dotyczącej 

projektu tej uchwały. 
Radny Pan Mieczysław Galanty – Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów jest za przyjęciem 

projektu uchwały. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącą Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia Panią Radną Dorotę Dembińską o przedstawienie opinii 

dotyczącej projektu uchwały.    

Radna Pani Dorota Dembińska – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia jest za 

przyjęciem projektu uchwały. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącego Komisji Rolnej i 

Ochrony Środowiska Pana Radnego Ryszarda Piłat o przedstawienie opinii dotyczącej projektu 

uchwały.    

Radny Pan Ryszard Piłat – Komisja Rolna i Ochrony Środowiska jest za przyjęciem uchwały.  

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Czy są uwagi lub zapytania do projektu tej 

uchwały? Pani Wójt Gminy proszę.  

Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – chciałabym tu dodać parę słów, ponieważ wczoraj odbyło się 

spotkanie w Starostwie dotyczące kwestii ewentualnego starania się o dofinansowanie na IV etap 

kanalizacji w Dragaczu, a nie na III, ponieważ tak jak Państwu mówiłam w przypadku III etapu 

spełniamy wszystkie kryteria konkursowe. Jedyną uwagą Urzędu Marszałkowskiego jest to, że nasza 

decyzja środowiskowa z 2008 roku nie uwzględnia dyrektywy unijnej w tym zakresie z 2010 roku i 

no wolelibyśmy biorąc pod uwagę sprawozdanie chociażby Dyrektora ZUK-u. Nie było o tym mowy 

dzisiaj na sesji, ale było szczegółowo omawiane w czasie komisji. Wiemy wszyscy, że ceny ścieków 

no tak naprawdę są wprost proporcjonalne do liczby osób, które są podłączone do kanalizacji. Jeżeli 

chcemy tę cenę obniżyć, jeżeli rzeczywiście chcemy dbać o środowisko na terenie naszej gminy, to 

jako priorytet, absolutny priorytet powinniśmy sobie postawić tą budowę kanalizacji. Na budowę III 

etapu mamy pożyczkę z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska, czyli dla nas finansowo 

korzystną, bo częściowo umarzaną. Natomiast zamiast myślę oprotestowywać kwestie tej decyzji 

środowiskowej, która może wpłynąć na zmianę stanowiska ewentualnie Urzędu Marszałkowskiego i 

moglibyśmy otrzymać ewentualnie to dofinansowanie w dla III etapu, no myślę, że powinniśmy 

jednak zrobić wszystko żeby walczyć o jak najszybsze dofinansowanie dla etapu IV. Mamy gwarancję 

ze strony Urzędu Marszałkowskiego, że ta pula, która jak gdyby należy się gminie Dragacz, o którą 

możemy walczyć jest niezmienna, nienaruszalna wszystkie środki, które by nam jeszcze zostały z 

konkursów unijnych, bo poza tym konkursem mamy jeszcze konkurs na budowę przedszkola, na 

budowę ścieżki rowerowej i termomodernizacji ośrodka zdrowia, to co zostanie z tej puli, zostałoby 

jak gdyby przesunięte na IV etap kanalizacji. Czekałoby na nas. Więc po wczorajszych rozmowach w 

Powiecie, no wszystko wskazuje na to, że jeżeli wystąpimy o zmianę decyzji środowiskowej tylko dla 

etapu IV, nie powinno to spowodować perturbacji związanych ze staraniem się o nowe pozwolenie na 

budowę, więc jeśli rzeczywiście uzyskamy jeszcze potwierdzenie od Pani Naczelnik Schmidt to 

myślę, że będziemy szli w tym kierunku, że warto jednak na III etap wziąć pożyczkę z WIOŚ-u, jako 

w miarę opłacalną finansowo, a jak najszybciej starać się o dofinansowanie na IV etap. Tym bardziej, 

że w przyszłym roku ma być ogłoszony konkurs i w tym momencie no mamy dość duży przyrost 

przyłączy na ternie gminy Dragacz. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Pani Radna Kuchta proszę. 

Radna Pani Karolina Kuchta – do kiedy mamy czas na złożenie protestu? Czy te rozmowy z Urzędem 

Marszałkowskim i Starostwem są gdzieś sporządzone na piśmie?  

Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – protest został złożony. My, jeżeli zdecydujemy się starać się o 

dofinansowanie na IV etap, to po prostu protest wycofamy. Natomiast, jeśli chodzi o rozmowy, to 

niestety są to tylko rozmowy ustne, ale bierze w nich udział Urząd Marszałkowski, RDOŚ i Powiat no 

i gmina. Więc myślę, że w przypadku rozmów o tak zaawansowanej liczbie członków, tu chyba nikt 

nie powinien, że tak powiem nie dotrzymać słowa. Musimy zaryzykować. Myślę, że warto. 
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Rozmawiamy na takim szczeblu prosząc o potwierdzenie w obecności Starosty, w obecności 

dyrektorów. Nie wiem, czy możemy uzyskać w ogóle takie obietnice na piśmie.  

Radna Pani Karolina Kuchta – Jaki jest czas na rozpatrzenie protestu? 

Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – Tego nie powiem z głowy. Muszę sprawdzić. Protest rozpatruje 

Urząd Marszałkowski. Tylko, że protest, jeżeli ma być rozpatrzony na pewno będziemy zapytani o 

dodatkowe wyjaśnienia i jeszcze mamy czas. Do tego czasu dopóki nie zakończy się procedura 

odwołania myślę, że w 100 procentach będziemy pewni, oczywiście nie na piśmie, tylko w rozmowie, 

czy możemy przełożyć to dofinansowanie na IV etap, czy nie. No jest tu, właściwie w tych 

rozmowach bierze udział Starosta, Wicestarosta wczoraj, czyli osoby z komitetu monitorującego 

ORSG Powiatu Świeckiego. Umowa ustna też jest umową, tak. Też obowiązuje, więc myślę, że 

warto. Dziękuję.  

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Czy są dalsze uwagi lub zapytania do projektu 

tej uchwały? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania projektu uchwały nr XXI/212/17 w sprawie 

zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. 

Stwierdzam, że w wyniku przeprowadzonego jawnego głosowania Uchwała Nr XXI/212/17 w 

sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej została przyjęta jednogłośnie, otrzymując następującą ilość głosów: 13 - za, 

przeciwnych i wstrzymujących się - nie było.  

Do pkt 18 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – przystępujemy do punktu 

następnego 18. podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy 

finansowej gminy na lata 2017-2025. Projekt uchwały był omawiany na posiedzeniu wszystkich 

komisji. Proszę obecnie Panią Skarbnik Gminy o omówienie projektu uchwały. 

Skarbnik Gminy Pani Lidia Piechocińska – projekt uchwały w sprawie wieloletniej prognozy 

finansowej na 2017-2025 głównie tutaj wynika z tych wszystkich zmian dokonanych w budżecie 

gminy na 2017. Tutaj no podobnie jak w znaczy się te zmiany, które wynikają ze zmian zadań 

inwestycyjnych to ma odzwierciedlenie na ten WPF, nazwijmy go w skrócie. Zmniejszyliśmy 

pobranie pożyczek, czy zaciągnięcia pożyczek na 2017r., o którym mówiliśmy. Te pożyczki zostaną 

przeniesione na 2018r., bo ciągłość tych zadań jakiś musi być realizowana. Do tego załącznika nr 2 

zostały dopisane zadania 3 przede wszystkim. To są te zadania dotyczące tych 2 dróg we Fletnowie. 

Tak 2 drogi we Fletnowie zostały przeniesione do tego załącznika nr 2 o przedsięwzięciach. Zostało 

zmienione tutaj, czyli w tych latach przedszkole, tak jak mówiliśmy wcześniej z tego roku zostaną 

przeniesione wydatki na 2018r. i tak tutaj no wiadomo, że czas spłaty kredytów czy się wydłużają. 

Żeśmy teraz bardziej równomiernie podzielili spłaty tych kredytów od 2017 do 2025. Na 2017, na 

dziś to mamy bez zmian 194.120 zł. Na 2018 r. tak planujemy 712.720 zł. 2019r. 698.260 zł. Na 2020 

r. 750.400 zł. Na 2021 rok 760.400 zł, to samo w 2022r. W 2023 r. 728.400 zł. 2024 r. 698.400 zł. 

2025 r.- 463.000 zł. Tutaj na końcu 2025r. byśmy mieli zerowy, stan zadłużenia zero. Może się 

okazać, że będziemy się opracowywać budżet, projekt budżetu na 2018 rok jak to cała sytuacja 

finansowana nam będzie się układała, że będzie, może się okazać taka konieczność, że jeszcze 

bardziej przyciągniemy spłaty tych pożyczek, na które jeszcze nie są uchwały podjęte, bo tak jak 

podjęliśmy uchwałę odnośnie szkoły podstawowej, że do 2025 r. więc do tego czasu powinna być 

spłacona, bo trzeba by było uchwały, warunki w ogóle pobrania tego kredytu negocjować, ale ponad 

2.600.000 zł planujemy, planowany jest na tą chwilę pożyczek w przyszłym roku, więc może się 

okazać, że one będą w dłuższym okresie dla bezpieczeństwa budżetu żeby wskaźniki nam wyszły 

mało wiele, na jakimś poziomie. Głównie żeby Regionalna (RIO) nie miała uwag. Co jeszcze Państwu 

tak ogólnie mogę. Jakby ktoś miał jakieś pytania, bo tych tabelek jest sporo w tej części opisowej. No 

tutaj tez staraliśmy się pokazać, jakie zadłużenie na koniec poszczególnego roku jest i ile ono te 

wzrosło do poprzednich naszych tutaj planów. Dziękuję. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuje Pani Skarbnik za omówienie projektu 

uchwały nr XXI/213/17 zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy 

finansowej gminy na lata 2017-2025. Obecnie proszę Przewodniczącego Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Finansów Pana Radnego Mieczysława Galantego o przestawienie opinii dotyczącej 

projektu uchwały. 
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Radny Pan Mieczysław Galanty – Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów jest za przyjęciem 

projektu uchwały. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącą Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia Panią Radną Dorotę Dembińską o przedstawienie opinii 

dotyczącej projektu uchwały.    

Radna Pani Dorota Dembińska – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia jest za 

przyjęciem projektu uchwały. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącego Komisji Rolnej i 

Ochrony Środowiska Pana Radnego Ryszarda Piłat o przedstawienie opinii dotyczącej projektu 

uchwały.    

Radny Pan Ryszard Piłat – Komisja Rolna i Ochrony Środowiska jest za przyjęciem uchwały 
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuje Przewodniczącym komisji za opinie. 

Czy są uwagi, zapytania do projektu uchwały nr XXI/213/17? Nie widzę. Przystępujemy do 

głosowania projektu uchwały nr XXI/213/17 zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2017-2025. 

Stwierdzam, że w wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XXI/213/17 została 

przyjęta jednogłośnie, otrzymując następującą ilość głosów: 13 - za, przeciwnych i 

wstrzymujących się - nie było.  

Do pkt 19 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – przystępujemy do pkt. 19 wolne 

wnioski i zapytania. Kto z Państwa chciałby zabrać głos w tej części porządku obrad? Pani Radna 

Sendyk. 

Radna Pani Ewa Sendyk– ja chciałam prosić o złożenie petycji do Starostwa w sprawie remontu drogi 

wzdłuż wału, bo przebudowa trwa wału i żeby zaplanować remont tego odcinka drogi. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dobrze Pan Radny Chabucki zabierze głos 

teraz. 

Radny Pan Marcin Chabucki – ja  w tej samej sprawie co Pani Ewa, w sprawie drogi wzdłuż wału, bo 

przypominam sobie jak Pan Starosta był u nas na sesji i obiecał, że jak tylko będzie wykonany remont 

wału od razu przystąpią do remontu drogi. No nie ukrywam, że jako mieszkańcy Bratwina, bo 

głównie nas to dotyczy mamy apetyt, tak jak Zajączkowo na chodnik, że gmina będzie uczestniczyła 

współfinansowała ten remont i jakiś kawałek chodnika w Bratwinie w końcu będziemy mieli. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję. Pani Radna Talarowska chce zabrać 

głos. 

Radna Pani Alina Talarowska – proszę Państwa w imieniu moich mieszkańców, którzy od niedawna u 

mnie mieszkają na osiedlu, od niedawna mają obywatelstwo polskie. Chciałam podziękować, no nie 

tylko w ich, ale i w swoim dla ludzi dobrej woli. Mianowicie dla Pani Wójt, dla Pana Mietka, dla 

opieki, dla wszystkich pracowników Urzędu, którzy wspierają tą rodzinę oraz dla pozostałych 

mieszkańców, których naprawdę ja nie znam, ta Pani nie zna. Dają im po prostu wszystko. Ta rodzina 

mieszkała w ośrodku. Z chwilą opuszczenia ośrodka, wynajmowali mieszkanie na osiedlu 

wojskowym. Mieli umowę podpisaną do 20-tego tego miesiąca. Za to mieszkanie płacili 1.200 zł plus 

wpłacili kaucje 5.000zł i także z chwilą końca tej umowy, tylko kaucji mogli otrzymać 2000 zł. 

Reszta zostało. Ten Pan po prostu podniósł im czynsz o 1.400 zł plus 6.000 zł kaucji. Ta Pani się nie 

zgodziła, więc musieli 20-tego opuść. Szukali mieszkania i jednak nigdzie nikt nie chciał im wynająć. 

Nie wiem, dlaczego nie chcieli, może nie było akurat. No i także dzięki temu było mieszkanie u nas 

na osiedlu do remontu, które jeszcze gmina nie zdążyła wyremontować. No i dzięki temu przekazali 

mieszkanie tym ludziom, a ten Pan zadzwonił do nich i powiedział, że nie będzie 20-tego, tylko w 

tygodniu przyjedzie po prostu żeby odebrać i uregulować z nimi. Wyobraźcie sobie Państwo 

przyjechał 23-go o 1.00 w nocy i kazał opuścić im mieszkanie. Tam było dziecko niespełna trzyletnie. 

Ta rodzina przyszła do tego domu, do tego mieszkania, które zaczęli remontować. Remontowali, 

mieszkali. Na pierwszy rzut oka, jak ja tam poszłam, gdy mnie zawołali, normalnie musiałam wyjść, 

bo się rozpłakałam. Co ja tam zobaczyłam. Zobaczyłam jak dziecko między „regipsami”, między tymi 

spało. No i z tych pieniążków, które zwrot dostali 2.000 zł jeszcze dokupili sobie „regipsów”, ale 

niestety zabrakło im. Nie mieli nic. Nie mieli na czym gotować, nie mieli na czym, w czym się umyć. 
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Nie mieli nic. Więc do znajomych jeździli się myć. No i proszę Państwa i właśnie z tej okazji chcę 

podziękować, że gmina się przychyliła dla tych ludzi, mieszkańcy. Naprawdę jestem bardzo, bardzo 

wdzięczna. No wiem, że Pani Lidzi troszeczkę to tak pokrzyżowały słupki, ale tak już musi być. Już 

musi być. No i także kazała mi podziękować. Ja mówię do niej żeby osobiście niech podziękuje, ale 

ona wszystkich nie zna, naprawdę i co jeszcze. Chcę Panią Wójt przeprosić za osoby, które z mojego 

osiedla, które po prostu ubliżają Pani, że Pani przyjmuje rodziny patologiczne jakieś tam. Na pewno te 

rodziny chciałyby żeby ich rodzina taka była, jak oni. Na prawdę godni są ci mieszkańcy pomocy. 

Jeszcze raz przepraszam i dziękuję wszystkim za pomoc.  
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Pani Radnej. Głos zabierze Pani 

Radna Dorota Dembińska. 

Radna Pani Dorota Dembińska – chciałabym zadać 3 pytania. Jedno pytanie jest takie. Czy jest 

planowany wywóz śmieci wielkogabarytowych w tym roku, organizacja tego wywozu, bo rokrocznie 

była i nie ukrywam, że mnie mieszkańcy pytają o zorganizowanie tego. Kolejne pytanie. Czy mamy 

jakieś informacje, Urząd ma jakieś informacje na temat budowy dróg technicznych, bądź dróg 

dojazdowych w trakcie budowy S-5 i jak one będą wyglądały. Czy są w ogóle planowane i czy wzięto 

pod uwagę te takie perturbacje przy dojazdach do szkół. I trzecie pytanie. Znaczy to jest prośba. 

Chciałbym poprosić, aby pracownicy interwencyjni, jeżeli jest taka możliwość, bo wiem, że 

mieszkańcy moi zwracają się z monitami odnośnie wycinki gałęzi. Gałęzie zostałyby wycięte, 

wrzucone do rowów melioracyjnych, które zostały wyczyszczone przez zwykłych mieszkańców i 

rolników, a także do cieku wodnego Strugi. Później przyszli Panowie od wykaszania na te wszystkie 

gałęzie, które zostały obcięte w trakcie przecinki, zostały wyrzucone na drogę, na pobocza, co z kolei 

kolidowało np. z koszeniem poboczy. To są takie moje prośby i zapytania. No i przyłączam się do tej 

petycji Pani Ewy Sendyk, ponieważ będziemy pewnie też musieli korzystać z tamtej drogi, także jak 

najbardziej moi mieszkańcy, również się przyłączam. Dziękuję bardzo. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – czy jeszcze ktoś w tej części porządku obrad 

chciałby zabrać głos? Ja bym poprosił Panią Wójt tak o udzielenie odpowiedzi.  

Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – jeżeli chodzi o pytania Pani Sendyk i Chabuckiego jak 

najbardziej zwrócimy się tutaj z petycją do Starostwa. Pamiętam też, że była taka obietnica i droga ta 

była ujęta w planie na rok 2018. Mam nadzieję, że zostanie to utrzymane, ale ponowimy jak gdyby 

naszą prośbę, wystosujemy pismo. Jeżeli chodzi o rodzinę z Gruzji to te podziękowania należą się też 

Pani Alinie, która osobiście też bardzo pomogła tej rodzinie, także finansowo. Znaleźli się naprawdę 

tak znienacka w wyjątkowo trudnej sytuacji. Fajne jest to, że tylu sąsiadów tak bezinteresownie się 

włączyło w tą pomoc. Ja skorzystałam tylko i wyłącznie z tego prawa, że mogłam poza kolejnością w 

takiej wyjątkowej sytuacji przyznać mieszkanie. Na szczęście takie akurat mieszkanie było wolne. W 

stanie tragicznym, bo wymagającym naprawdę no totalnego remontu. Ta rodzina podjęła się 

wyremontować je sama więc myślę, że jest to duży plus, także finansowy dla gminy, wbrew pozorom 

jeżeli rodzina sama to mieszkanie wyremontuje. My jedynie pomogliśmy w zakupie materiałów, czy 

kuchenki. Jeżeli chodzi o pytanie Pani Dembińskiej wywóz śmieci planujemy na koniec września, 

początek października. Myślę, że we wrześniu najpóźniej ukaże się biuletyn. Opóźniam go troszeczkę 

ze względu na to, że chciałabym żeby część spraw zwłaszcza związanych z finansami unijnymi, 

dofinansowaniem się wyjaśniła już, by mogło już konkrety w tym biuletynie zawrzeć i wtedy również 

w biuletynie tą sprawę nagłośnimy, podamy termin, żeby wszyscy mogli się przygotować. Oprócz 

śmieci wielkogabarytowych będzie można też wystawić wszelkiego rodzaju np. szmaty, których tak 

naprawdę nie ma gdzie wyrzucać, nie ma pojemników, do których można wrzucać szmaty. Nie ma ich 

nawet tak naprawdę na PSZOK-ku, więc to będzie okazja żeby zrobić porządki w szafach takie 

jesienne i co jest niepotrzebne wyrzucić. Jeśli chodzi o pytanie dotyczące dróg technicznych i 

dojazdowych do budowy S-5 zwrócę się na piśmie z zapytaniem co z dojazdami do szkół, czy na 

pewno wzięli to pod uwagę, czy nie będzie to kolidowało. Myślę, że nie, bo wszystkie ustalenia 

dotychczas nie wskazywały na to żeby pojawiły się jakiekolwiek problemy, ale jeszcze raz wystosuję 

takie pismo. Jeśli chodzi o gałęzie, to oczywiście się tym zajmiemy. Przekażę Panu Młynkowi i 

poproszę o uprzątnięcie przez pracowników interwencyjnych. Czy ja rozumiem, że to zostawili nasi 

pracownicy interwencyjni? Ale wzdłuż drogi gminnej? Dobrze, sprzątniemy. Dziękuję. 
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Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos? 

Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – przepraszam, nie skończyłam a propos rodziny gruzińskiej. Pan 

Mecenas się właśnie wypowiada i prosi o kontakt, ponieważ uważa, że te 3.000zł kaucji jest do 

odzyskania. Pomożemy. Z jakiej racji człowiek, który się w tak skandaliczny sposób zachował ma 

sobie zyskać jeszcze 3.000zł. Jeśli można odzyskać te pieniądze, to na pewno pomożemy. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Pani Wójt Pani ma wszystko tak w wolnych 

wnioskach? Nie, bardzo proszę. 

Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – wszystko jeśli chodzi o odpowiedzi na pytania, ale chciałam 

jeszcze przekazać informację, o której już rozmawialiśmy na komisjach. Mianowicie tutaj ze strony 

Pana Chabuckiego padła taka informacja, że Pan Lorenc, poprzedni Wójt Gminy Dragacz sprzedaje 

nieruchomość, w której mieścił się sklep w Michalu i że Pana zdaniem byłaby to dobra lokalizacja dla 

świetlicy gminnej w Michalu. Takiej świetlicy Michale nie posiada i no byliśmy razem z inżynierem 

Zawadzkim, który ocenił i stan budynku i koszty ewentualnych przekształceń, które byłyby 

niezbędne, była Pani Sołtys Michala, był Pan Przewodniczący, Pani Sekretarz. Rzeczywiście no 

trudno się nie zgodzić z tym, że budynek by spełniał wszelkie funkcje świetlicy. Rzeczywiście jest 

przestronny, duży, nadawałby się do tej funkcji. Z tyłu są działki położone pomiędzy świetlicą, 

młynem i placem zabaw, a torem kolejowym. To są działki, o których moglibyśmy rozpocząć 

rozmowy jeszcze, o tych działkach. Nie wiem czy wszystkich, czy jednej, czy o dwóch ewentualnie. 

One są myślę pod względem wartości dla właściciela no niezbyt atrakcyjne, ponieważ tam jest 3 klasa 

gruntów, czyli nie można na nich zrobić absolutnie nic po za wysianiem trawy. Położone są między 

budynkami, a torami kolejowymi, więc myślę, że też nie spełnią swojej funkcji jako ziemia rolna. 

Więc tak na prawdę wartość tych gruntów myślę, że nie jest specjalnie duża, a dla świetlicy teren przy 

placu zabaw, przy świetlicy, no przydałby się chociażby z punktu widzenia organizacji jakiś festynów, 

czy zabaw na świeżym powietrzu dla dzieci. To jest jeszcze do przedyskutowania, do 

przedyskutowania jest i do wynegocjowania oczywiście odpowiednia cena, ale najważniejsze jest to, 

że wczoraj do Urzędu Gminy na moje zaproszenie przyszli mieszkańcy sąsiednich budynków, bo tego 

obawiałam się najbardziej, że będą protesty ze strony mieszkańców, którym nie będzie się podobało 

takie usytuowanie świetlicy, ale wszyscy właściciele zarówno Pani, która zakupuje domu, w którym 

dotychczas mieszkał Pan Lorenc i właścicielem młyna wyrazili nam pisemną zgodę na to, żeby tam 

funkcjonowała świetlica, więc pozostaje kwestia prowadzenia dalszych negocjacji, no głównie 

finansowych. Tyle chciałam przekazać dla Państwa informacji. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję. Jeszcze raz się zapytam. Czy w tej 

części porządku obrad? Pani Dyrektor GOKSiR-u proszę bardzo. 

Dyrektor GOKSiR-u Pani Katarzyna Młynek – ja chciałam zaprosić również seniorów w związku z 

tym, że dobiegają do końca wakacje. Rozpoczynamy nowy rok nasz w pracy. GOKSiR-owskie zajęcia 

pozalekcyjne oraz przymierzamy się do utworzenia uniwersytetu III wieku. Do tej pory do nas dotarło 

13, no tak na prawdę 9 deklaracji, 9 jeszcze z Wielkiego Lubienia ma dotrzeć, więc jest dopiero 18 

deklaracji chętnych osób seniorów, którzy chcieliby, aby powstał uniwersytet III wieku. 

Przypominam, że deklaracje przyjmujemy do końca sierpnia, żeby we wrześniu zrobić to 

organizacyjne zebranie z seniorami, ustalić co chcą robić, jakie zajęcia, jakie tematy prelekcji, czym 

są zainteresowani, więc chciałabym też poprosić Sołtysów, Radnych, dyrektorów szkół żeby jeszcze 

też nagłośnili tą sprawę, że jeszcze czekamy na te deklaracje oraz zachęcić wszystkich rodziców do 

korzystania z naszych zajęć dla dzieci i młodzieży, które będą organizowane od września. Już 

niebawem na naszej stronie internetowej i na stronie facebookowej zachęcamy. Ukażą się propozycje 

z jakimi wychodzimy na rok 2017/2018. Dziękuję.  

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję, czy jeszcze ktoś? Pan Radny Czesław 

Słupski. 

Radny Pan Czesław Słupski – chciałbym się odnieść do informacji odnośnie świetlicy. Inaczej do tego 

budynku. Zorientowałem się to jest budynek bardzo stary. Jeśli ten budynek był przebudowany, musi 

być dokumentacja przebudowy. Dokumentacja musi być zarejestrowana w Świeciu. To można 

sprawdzić, czy to jest zrobiona dokumentacja na sprzedaż, czy po prostu jest faktyczna, tak jak 

powinna być. Chodzi o to żeby była pełna jasność. Dziękuję to wszystko. 
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Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG –  czy jeszcze ktoś? Pani Wójt tak, proszę. 

Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – z rozmów, które przeprowadziliśmy z Panem Lorencem 

wynika, że budynek ma jeśli dobrze pamiętam 11 lat. Dokumentacja jest pełna, a Pan inż. Zawadzki, 

Antoni Zawadzki ocenia stan budynku jako na prawdę dobry. Możemy poprosić o taką ocenę również 

na piśmie. Cena proponowana no myślę, że jest na tyle atrakcyjna, że za takie pieniądze nowego 

budynku byśmy nie wybudowali, cena wywoławcza. Także no myślę, że jest to propozycja warta 

rozważenia i dalszych rozmów. Jeżeli dojdziemy do porozumienia to przedstawimy to Państwu w 

projekcie budżetu na przyszły rok i wtedy będziemy mieli myślę też większą wiedzę na temat 

budynku. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję. Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać 

głos? To może ja na koniec też od siebie kilka słów. Dwie sprawy. 21-tego miesiąca wpłynęło do 

mnie pismo Dyrektora i Rady Pedagogicznej Gimnazjum im Feliksa Kikulskiego w Michalu w 

sprawie naruszenia prawa przez Wójta Gminy Dragacz. W piśmie Pani Dyrektor i członkowie rady 

pedagogicznej Gimnazjum w Michalu zwracająca się z prośbą o wyjaśnienie sprawy naruszenia prawa 

przez Wójta Gminy Dragacz przy powoływaniu komisji konkursowej na stanowisko dyrektora Szkoły 

Podstawowej w Michalu. Ich zdaniem nastąpiło naruszenie przepisów artykułu 36 ust. 6 do 8 z dnia 7 

września jest to ustawa o systemie oświaty. Naruszenie polega na błędnym zastosowaniu tegoż 

artykułu ustawy jako podstawy powołania komisji konkursowej na stanowisko dyrektora. Wyjaśniają, 

że powołanie komisji konkursowej na podstawie artykułu 36 ust. 10 ustawy o systemie oświaty 

następuje w przypadku szkół i placówek nowo zakładanych. Sytuacja ta nie występuje w przypadku 

powołania komisji konkursowej na stanowisko dyrektora szkoły w Michalu, gdyż szkoła ta nie jest 

szkołą nowo zakładaną, bowiem uchwałę nr XVIII/178/17 Rady Gminy Dragacz z dnia 27 marca 

2017 roku powstała z przekształcenia dotychczasowego Gimnazjum im. Feliksa Kikulskiego w 

Michalu w ośmioletnią szkołę podstawową w Michalu. W tej sytuacji powołanie komisji konkursowej 

następuje na podstawie artykuły 36a ustęp 6 do 8 ustawy o systemie oświaty. Doszło tym samym do 

wadliwego powołania komisji wobec niepowołania przedstawicieli rady pedagogicznej i rady 

rodziców. Należy poinformować, że przedstawiciele Kujawsko-Pomorskiego Kuratora Oświaty 

zgłaszali swoje wątpliwości i uwagi dotyczące nieprawidłowości w organizacji konkursu Wójtowi 

Gminy Dragacz. Jednocześnie informujemy, iż mimo braku rozstrzygnięcia w tej sprawie przez 

Wojewodę Wójt Gminy Dragacz chce powierzyć stanowisko dyrektora Szkoły Podstawowej w 

Michalu Pani Aleksandrze Życzyńskiej. Rada Pedagogiczna natomiast jest gotowa wyłonić kandydata 

pełniącego obowiązki do czasu przeprowadzenia nowego konkursu i rozstrzygnięcia sprawy przez 

Wojewodę w trybie artykułu 36 a  ustawy o systemie oświaty przed rozpoczęciem roku szkolnego 

2017/2018. Prosimy o przedstawienie i wyjaśnienie sprawy na najbliższej sesji Rady Gminy, co 

niniejszym czynię. Na dole jest 21 podpisów. Podejrzewam całej Rady  Pedagogicznej. Ja miałem od 

samego początku wątpliwości czy tą sprawę zakwalifikować jako skargę na Wójta Gminy. 

Zasięgnąłem informacji od Radcy prawnego i otrzymałem taką opinię. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG odczytał treść opinii Radcy Prawnego, która 

stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – taką opinię 24 sierpnia ja uzyskałem i tego 

samego dnia poszło pismo do Pana Wojewody Kujawsko-Pomorskiego i przekazałem tą część skargi 

dotyczącą, do której on się musi ustosunkować i takie same pismo 24 sierpnia wystosowałem do Pani 

Wójt Gminy, żeby ustosunkowała się do tej części swojej, co do dalszych czynności powołania 

dyrektora Szkoły Podstawowej w Michalu. To tyle jeśli chodzi o to pismo. Bardzo proszę.  

Radca Prawny Adwokat Pan Łukasz Kurek – autorzy tego pisma nie są prawnikami i piszą wiele 

rzeczy takich jakie zasłyszeli lub od kogoś z rodziny, nie do końca. Natomiast to nie Rada 

Pedagogiczna wyłania dyrektora, bo takich przepisów nie ma. Dlatego właśnie komisja konkursowa, 

która tutaj prowadziła konkurs, sprawa jest w tej chwili u Wojewody, ale jedną rzecz trzeba wyjaśnić. 

Wydaje się, że autorzy tego listu tak nie zdają sobie tak do końca sprawy, że jeszcze 1-go września tak 

jak wszyscy wiemy gimnazja przekształcają się w szkoły podstawowe. Natomiast są 2 rodzaje 

przekształcenia. Jest przekształcenie tutaj, to jakby była nowo tworzona szkoła. Była podjęta 

wcześniej uchwała. Państwo głosowaliście i ta szkoła podstawowa będzie miała pewien obszar, 
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zupełnie inny niż szkoła gimnazjum, ponieważ gimnazjum było na obszarze całej gminy, natomiast 

szkoła podstawowa będzie tylko na części obszaru gminy. Ma nowy regon, nowy NIP. Nauczyciele z 

dniem 1 września, którzy byli zatrudnieni w gimnazjum, będą nauczycielami Szkoły Podstawowej. 

Natomiast nie w pełnym składzie i tutaj będziemy mieli do czynienia właśnie z nowym dyrektorem, 

ponieważ poprzednia Pani dyrektor poszła na emeryturę. Konkurs, sprawa jest u wojewody i dlatego 

tak jak tutaj w tej opinii prawnej niech wojewoda to pismo rozpatrzy. W każdym bądź razie jeżeli 

chodzi o przeprowadzenie tego konkursu, jego głównym problemem jest to, że adresaci tego listu 

uważają, że rada pedagogiczna powinna uczestniczyć przy wyborze tego kandydata na dyrektora. Nie 

było tutaj tego zastosowania, bowiem jest art. 208 ustawy prawo oświatowe przepisy wprowadzające, 

które może jest taki przypadek, że rada pedagogiczna powinna uczestniczyć, ale to w sytuacji zupełnie 

innej, w sytuacji, w której szkoła podstawowa jest włączona tak, do tego gimnazjum. Tutaj jest 

przekształcenie i wydaje się, że autorzy no nie bardzo, mało albo udają, że nie rozumieją i dlatego 

doszło do tego, ale wydaje mi się, że nie ma co rozpatrywać, bo tak na prawdę to wojewoda to 

rozpatrzy i dlatego należałoby to przekazać. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – jeszcze proszę Panią Wójt Gminy. 

Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – ja dodałabym tylko tyle, że dokładnie na tej samej podstawie 

prawnej odbył się I konkurs, do którego nikt nie wniósł żadnych uwag. Tam również nie było 

przedstawicieli grona pedagogicznego, ani rodziców, ani kandydatki grona pedagogicznego, ani grono 

pedagogiczne do takiego składu komisji uwag nie wniosło. Myślę, że nauczyciele byli zadowoleni z 

wyniku. Natomiast ze względu na zupełnie inne okoliczności prawne konkurs został unieważniony. 

Co do wytypowania przez radę pedagogiczną kandydata na osobę pełniącą obowiązki, było to 

absolutnie niemożliwe. Nie tylko dlatego, że nie jest to kompetencja rady pedagogicznej, ale dlatego, 

że stanowisko Urzędu Wojewódzkiego było w tej kwestii jasne. Już wcześniej poszła skarga grona 

pedagogicznego do Kuratorium, która została przekazana do wojewody i od wojewody z Urzędu 

Wojewódzkiego otrzymaliśmy bardzo czytelny sygnał, że sprawa nie zostanie rozstrzygnięta ani do 1 

września, ani być może nawet w terminie 10 miesięcy, więc tutaj nie wchodziło w grę powierzenie 

obowiązków na okres 10 miesięcy, bo sprawa może ciągnąć się dużo dłużej. To są przepisy 

przejściowe. To są przepisy, które obowiązują tylko teraz nie obowiązywały wcześniej. Nie ma 

orzecznictwa w takich sprawach. Nie ma takich przypadków rozpatrywanych przez sądy dotychczas. 

Trudno przewidzieć tak naprawdę ostateczną decyzję Sądu. Sprawa może trwa dużo dłużej i to była 

przed wszystkim decyzja Urzędu Wojewódzkiego, żeby iść normalnym torem. Dążyć do 

porozumienia z kuratorem. Kuratorium dosłownie pierwsze minuty po konkursie Pani Dyrektor 

Metkowska przyszła i zaproponowała takie porozumienie. Kuratorium chociaż wstrzymało się od 

głosu w czasie konkursu ze względów proceduralnych, bo też nie jest do końca pewne interpretacji 

tych przepisów, chociaż my stoimy na stanowisku, że jesteśmy ich pewni i konsultowaliśmy to, nie 

tylko z naszym Panem Mecenasem, ale również z innymi kancelariami prawnymi. W każdym razie 

kuratorium wyraźnie wskazało kandydata, któremu zdaniem i kuratorium i organu prowadzącego, 

można powierzyć to stanowisko. Zaproponowaliśmy kandydatce grona pedagogicznego stanowisko 

wicedyrektora, zaproponowaliśmy potem dotychczasowej Pani Dyrektor. Łącznie 6 osobom. 6 osób 

odmówiło przyjęcia stanowiska wicedyrektora. Stanowisko nauczycieli jak dotychczas jest dosyć 

sztywne w tej kwestii. Przed podpisaniem porozumienia Pan Kurator o to bardzo wyraźnie zapytał, o 

to komu proponowaliśmy stanowisko, jaka była odpowiedź. Zapytał bardzo wyraźnie, czy rada 

pedagogiczna przed głosowaniem nad koncepcją Pani Aleksandry Życzyńskiej miała możliwości 

zapoznania się z tą koncepcją, a miała, bo otrzymali pismo mniej więcej na chyba 6 stron papieru 

kancelaryjnego, opisujący tą koncepcję pracy szkoły. Pan Kurator pytał czy były pytania do 

koncepcji, czy były uwagi, czy ktokolwiek do tego się odniósł. Nie było pytań, nie było uwag i po 

uzyskaniu takich odpowiedzi Pan Kurator powiedział, że jednak nie ma tutaj właściwie o czym 

dyskutować, bo nie bo nie, nie jest argumentem. W związku z tym kierując się tylko i wyłącznie 

względami merytorycznymi i tym jak wygląda koncepcja pracy i funkcjonowania szkoły tej 

kandydatki, zostało podpisane takie, a nie inne porozumienie. Dziękuję. 

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – czy w tej sprawie ktoś chciałby zabrać głos? 

Pan Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Marcin Chabucki. 
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Radny Pan Marcin Chabucki – ja bym się chciał jeszcze raz zwrócić się do Pani Wójt. Ja nie neguję, 

Pani ma prawo dobierać współpracowników jako organ nadzoru, tylko żeby pamiętać o dzieciach. 

Tak jak mówiłem na komisji, należy pamiętać o dzieciach, bo to jest naprawdę trudny okres dla tej 

szkoły, w związku z tym, że jest likwidowane gimnazjum to z drugiej strony szkoła podstawowa 

będzie się rodziła.  

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję, czy ktoś jeszcze? Pani Wójt proszę  

Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – odpowiem, bo rzeczywiście to jest absolutny priorytet ma Pan 

tutaj rację i tak naprawdę ten merytoryczny wybór kandydata jest podyktowany właśnie troską o 

dzieci i troską o szkołę, bo jeżeli w tym roku powstaje 1 klasa, która liczy sobie czternaścioro dzieci i 

rodziców czwórki dzieci osobiście w moim gabinecie musiałam prosić, żeby nie oddawali dzieci do 

szkoły w Grupie, tylko żeby jednak zgodzili się zostawić dzieci w Michalu, to świadczy to o tym, że 

niestety ten problem może się z biegiem lat nasilać i bardzo bym nie chciała żeby doszło do takiej 

sytuacji jak ze szkołą w Bratwinie, że za chwilę część rodziców postanowi, że nawet jeżeli to jest ich 

rejon, to i tak będą wozić dzieci do Grupy. Tu nie o to chodzi, o to żeby właśnie coś drgnęło, żeby 

nauczyciele przedstawili taką ofertę. Mają wszelkie możliwości do tego żeby ta szkoła naprawdę 

świetnie funkcjonowała, bo jeżeli powstanie szkoła proszę Państwa, w której klasy będą 15-osobowe, 

szkołę ładnie wyremontowana, dobrze przygotowana do przyjęcia uczniów. Mamy w planie 

rozbudowę boiska, całego zaplecza. Jeżeli powstanie tak dobra oferta, która zachęci rodziców do 

oddawania do szkoły dzieci, do tej szkoły, to ja jestem przekonana, że ta promocja może objąć 

również teren Grudziądza. To naprawdę może być szkoła na miarę szkoły prywatnej spełniająca 

naprawdę wręcz komfortowe warunki z punktu widzenia ucznia i rodzica, a z drugiej strony byłaby to 

szkoła funkcjonująca jako szkoła samorządowa i no potrzeba tutaj porozumienia. Ja zrobiłam 

wszystko co w mojej mocy żeby do tego porozumienia doprowadzić. Wszystkie rozmowy tutaj myślę, 

że Pani Pernak była ich świadkiem, potwierdzi, odbywają się w atmosferze naprawdę miłej, 

grzecznej, w atmosferze wzajemnego zrozumienia, wyciągałam rękę tyle razy, że myślę, że już 

naprawdę ktoś tutaj chyba przesadza, bo ile razy można tą rękę wyciągać, ale mimo wszystko 

uważam, że trzeba odkreślić wszystko to co było kreską. Nauczycielom też myślę zależy na tym żeby 

mieć młodzież w szkole, żeby mieć godziny, żeby mieć pracę i myślę, że jak się tak już bez emocji 

zapoznają z koncepcję funkcjonowania szkoły nowej Pani dyrektor, to nie będą mieli cienia 

wątpliwości, że to będzie z korzyścią dla wszystkich dla nauczycieli i dla dzieci i dla nas. Nie 

wyobrażam sobie żeby dopuścić do sytuacji, że ta sytuacja odbije się w jakikolwiek sposób na 

uczniach. Nauczyciel jest pracownikiem szkoły i musi swoją pracę wykonywać najlepiej jak potrafi, a 

priorytetem w tej pracy był jest i zawsze musi być uczeń i do tego będziemy dążyć.  

Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Pani Wójt. Pan Sołtys wsi Dragacz 

proszę. 

Sołtys Dragacza Pan Dariusz Zięba – Pani Wójt mam sprawę tutaj, aby podtrzymać słowa Pana 

Radnego Chabuckiego jeszcze raz bym chciał żeby tutaj dobro dzieci i przykład Dragacza. Dziecko na 

początku sierpnia zostało poddane operacji. Ma założony aparat Ilizarowa, to jest takie do 

przedłużenia kości. Nie będę tam rozwijał tego. Dziecko to nie może prawda siedzieć, ponieważ ten 

aparat  jest założony na udzie. Matka dziecka od 2 tygodni, zaraz jak tylko tam ta operacja, była w 

gimnazjum, bo to dziecko należy właśnie do gimnazjum, a nie do Szkoły Podstawowej. Chciała 

ustalić tok nauczania indywidualnego. Nie ma z kim rozmawiać. Pani w sekretariacie rozkłada ręce, 

przewraca oczami. To dziecko nie usiedzi nawet prawda 10 minut. Z reguły jest to pozycja półleżąca, 

półsiedząca, ponieważ ten aparat powoduje to, że nie może ono być cały czas w jednym miejscu, a 

dziecko to chodzi o kulach, także nawet dojścia do gimbusa, czy przewiezienia z rodzicem do szkoły, 

a się prawda mija z celem ponieważ to dziecko nie wytrzyma w klasie. Tutaj prosiłbym po posesji 

możemy tam dam namiary, żeby tutaj jeszcze póki się nie rozpoczął ten rok szkolny, żeby można było 

z matką skontaktować, aby to dziecko uczennica 2 klasy gimnazjum żeby ten tok nauczania miała 

indywidualny, bo naprawdę nie ma możliwości tego dziecka trzymać w klasie, bo ten aparat nie 

pozwala na to, aby tak się odbywały lekcje normalnie. 

Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – oczywiście, że w takiej sytuacji wchodzi w grę indywidualne 

nauczanie i wie Pan to nie jest tak, że nie ma z kim rozmawiać, bo do 31 sierpnia 2017 roku funkcję 
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